
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 1971
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µέλη

του Συλλόγου " Ένωση Γυναικών Ελλάδας" Παλαιού Φαλή-
ρου, σελ. 1821

3. Ειδική Ηµερήσια Διάταξη:                                                                               
Συζήτηση και λήψη απόφασης για την αίτηση άρσης ασυ-

λίας του Βουλευτή κ. Χρήστου Μαρκογιαννάκη, σελ. 1824-
1971

4. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 1824, 1825
5. Ονοµαστική ψηφοφορία επί της αιτήσεως άρσης της

ασυλίας, σελ. 1825, 1826-1971

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 1805-1807
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

1807-1814
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Πέµ-

πτης 24 Νοεµβρίου 2011, σελ. 1815
4. Συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τις σκληρές

τακτικές των τραπεζών σε βάρος της αγοράς, σελ. 1816
β) Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,

σχετικά µε την εξαίρεση της Λήµνου από τους περιοριστι-
κούς όρους για τον καταρροϊκό πυρετό, σελ. 1818

γ) Προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε τις καθυστερήσεις στην καταβολή των επιδοµά-
των κοινωνικής πρόνοιας στα άτοµα µε ειδικές ανάγκες
(ΑΜΕΑ), σελ. 1819

δ) Προς τον Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε το ύψος της
κρατικής επιχορήγησης και τα χρέη των πολιτικών κοµµάτων
προς τις ελληνικές τράπεζες, σελ. 1821
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ΝΙΩΤΗΣ Γ. , σελ. 1825-1971

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί της Ειδικής Ηµερήσιας Διάταξης:
ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Χ. , σελ. 1824, 1825
ΤΖΑΒΑΡΑΣ Κ. , σελ. 1825

Β. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ Φ. , σελ. 1824, 1825

Γ. Επί των αναφορών και ερωτήσεων:
ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ Ε. , σελ. 1821, 1822, 1823
ΓΑΛΗΝΟΣ Σ. , σελ. 1818, 1819
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ Φ. , σελ. 1822, 1823
ΔΑΒΑΚΗΣ Α. , σελ. 1820
ΜΠΟΛΑΡΗΣ Μ. , σελ. 1820, 1821
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α. , σελ. 1818, 1819
ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ Φ. , σελ. 1816, 1817, 1818
ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ Ε. , σελ. 1816, 1817
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Αθήνα, σήµερα στις 22 Νοεµβρίου 2011, ηµέρα Τρίτη και ώρα
18.03’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
της Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από το Γραµµατέα της Βουλής
κ. Εµµανουήλ Στρατάκη, Βουλευτή Ηρακλείου, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας που αναφέρεται στη µη ορθή οργάνωση
του συστήµατος επίδοσης συντάξεων αναπηρίας µέσω του γρα-
φείου του Ενιαίου Κέντρου Πιστοποίησης Αναπηρίας, µε αποτέ-
λεσµα τη δηµιουργία λιστών αναµονής για την κατάθεση των
χαρτιών των δικαιούχων. 

2) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία η Συντονιστική Επιτροπή Συµβολαι-
ογραφικών Συλλόγων Ελλάδας καταθέτει υπόµνηµα, το οποίο
αναφέρεται στα προβλήµατα, που έχουν δηµιουργηθεί από την
εφαρµογή του ν.4014/2011 για τη ρύθµιση των αυθαιρέτων.

3) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στα δεδοµένα ότι οι
οικονοµικοί δείκτες χειροτερεύουν, ο κοινωνικός αποκλεισµός
εντείνεται και η Δυτική Ελλάδα απειλείται µε περαιτέρω οπισθο-
δρόµηση λόγω της καθυστέρησης ολοκλήρωσης του οδικού και
σιδηροδροµικού δικτύου, τα οποία παρουσιάστηκαν σε επιστη-
µονική ηµερίδα στη Ναύπακτο.

4) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά, µε την οποία ο Σύλλογος Εργαζοµένων Νοσοκο-
µείου και η Ένωση Ιατρών ΕΣΥ Νοµού Ρεθύµνου εκφράζουν την
αντίθεσή τους για το µέτρο επιβολής αποδοχής χρέους, προκα-
ταβολικά, από τους ανασφάλιστους ασθενείς. 

5) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος της Ένωσης των
Απανταχού Αντικυθηρίων «Ο Άγιος Μύρων» αιτείται την άµεση
επαναφορά των δροµολογίων πλοίου προς τη Νήσο των Αντικυ-
θήρων.

6) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος της Συντεχνίας Αρτο-
ποιών Μεσσηνίας αιτείται τη διατήρηση των διατάξεων του
αρτοποιητικού ν.3526/2007, διότι µία πιθανή τροποποίηση των
διατάξεων θα επηρέαζε τη βιωσιµότητα της βιοτεχνικής αρτοποι-
ίας.

7) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Δήµαρχος Φαιστού αιτείται τη
µη διακοπή της ηλεκτροδότησης και την επανεξέταση των δοµη-
µένων επιφανειών αναφορικά µε το ΕΕΤΗΔΕ.

8) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δρ. Απόστολος Αυγελής, Ερευνητής
ΕΘΙΑΓΕ αιτείται την απαλλαγή των ερευνητών του ΕΘΙΑΓΕ από
το καθεστώς προσυνταξιοδοτικής διαθεσιµότητας.

9) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία η Οµοσπονδία Διοικητικού Προσωπικού
Τριτοβάθµιας Εκπαίδευσης αιτείται την εξαίρεση των διοικητικών
υπαλλήλων των ΑΕΙ και των ΤΕΙ από την εφαρµογή του µέτρου
για την εργασιακή εφεδρεία.

10) Η Βουλευτής Επικρατείας κ. ΔΙΟΝΥΣΙΑ ΑΥΓΕΡΙΝΟΠΟΥ-
ΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Αθηνά Λινού, καθηγή-
τρια της Ιατρικής Σχολής του Πανεπιστηµίου Αθηνών αιτείται να
συνεχισθεί η µελέτη νοσηρότητας και θνησιµότητας στη Νήσο
Μήλο, προκειµένου να προταθούν µέτρα προστασίας της δηµό-
σιας Υγείας στην περιοχή.

11) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΕΥΤΥΧΙΟΣ ΔΑΜΙΑΝΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ΤΟΕΒ του Κόλπου Κισάµου, Νοµαρχια-
κής Αυτοδιοίκησης Χανίων αιτείται την άµεση χρηµατοδότηση
για την αποκατάσταση των καταθλιπτικών αγωγών Κόλπου Κισά-
µου, άλλως, υπάρχει άµεσος κίνδυνος διακοπής της λειτουργίας,
όλου του δικτύου.

12) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  αιτείται την παράταση της προ-
θεσµίας δηλώσεως των αυθαιρέτων, προκειµένου να λειτουρ-
γήσει το µέτρο και να ανταποκριθούν οι πολίτες στην οικονοµική
υποχρέωση.

13) Η Βουλευτής Επικρατείας κ. ΔΙΟΝΥΣΙΑ ΑΥΓΕΡΙΝΟΠΟΥ-
ΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Β.Σ. Τσελέντης, καθη-
γητής Θαλασσίου Περιβάλλοντος και Διευθυντής Εργαστηρίου

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Γ’
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Θαλασσίων Επιστηµών στο Τµήµα Ναυτιλιακών Σπουδών του Πα-
νεπιστηµίου Πειραιώς αιτείται τη λήψη µέτρων προστασίας της
θαλάσσιας περιοχής του όρµου Βουδίων από την απόρριψη
υπέρλεπτων περλίτη της βιοµηχανίας «S&B Βιοµηχανικά Ορυκτά
Α.Ε.».

14) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  αιτείται την άρση των ανισοτήτων
στην αναγνώριση προϋπηρεσίας των δηµοσίων υπαλλήλων, σύµ-
φωνα µε το νέο µισθολόγιο- βαθµολόγιο. 

15) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  αιτείται την υποστήριξη των οµά-
δων παραγωγών, οι οποίες έχουν συγκροτηθεί στην Κρήτη,
προκειµένου να προωθηθεί και να διαφηµισθεί το τυροκοµείο και
να στηριχθεί η παραγωγή αιγοπρόβειου γάλακτος. 

16) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Δήµαρχος Φαιστού αιτείται τη
µη διακοπή της ηλεκτροδότησης και την επανεξέταση των δοµη-
µένων επιφανειών αναφορικά µε το ΕΕΤΗΔΕ.

17) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Πύλης, Νοµού Τρικάλων αι-
τείται τη συνέχιση της λειτουργίας των ολιγοµελών τµηµάτων της
Β’ τάξης του Επαγγελµατικού Λυκείου Πύλης, εξαιτίας αντικει-
µενικών δυσκολιών µετακίνησης των µαθητών.

18) Η Βουλευτής Χανίων κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΚΟΥΡΟΥΠΑΚΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του ΤΟΕΒ Κόλπου Κι-
σάµου Νοµού Χανίων αιτείται την αποκατάσταση ζηµιάς στον
καταθλιπτικό αγωγό του ΤΟΕΒ Κόλπου Κισάµου.

19) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Οιχαλίας Νοµού
Μεσσηνίας αιτείται τη χρηµατοδότηση του Δήµου για την κά-
λυψη έκτακτων αναγκών, που προέκυψαν από τη συνεχή και έν-
τονη σεισµική δραστηριότητα στην περιοχή.

20) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Επιτροπή Εργαζοµένων στον
Οργανισµό Σχολικών Κτηρίων (ΟΣΚ Α.Ε.) εκφράζει την αντίθεσή
της για την επιχειρούµενη συγχώνευση του οργανισµού.

21) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Μανώλης Λουτσέτης, Δηµότης Ιερά-
πετρας αιτείται τη λήψη µέτρων για την προστασία των κατοίκων
του οικισµού Γρα-Λυγιάς από την υπερχείλιση του φράγµατος
Μπραµνιανών.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά στην καταγγελία του Συλ-
λόγου Έκτακτου Εκπαιδευτικού Προσωπικού ΤΕΙ Πάτρας προς
την Υπουργό Παιδείας κ. Άννα Διαµαντοπούλου για την υποχρη-
µατοδότηση του ανωτέρω ΤΕΙ.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας που αφορά την επιστολή του Περιφερει-
άρχη Δυτικής Ελλάδος µε την οποία αιτούνται µέτρα
αστυνόµευσης για την κλοπή χαλκού των δηµοσίων δικτύων υπο-
δοµών Νοµών Αχαΐας, Ηλείας και Αιτωλοακαρνανίας.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την κατασκευή µονάδας
επεξεργασίας λυµατολάσπης, που θα παράγεται στους βιολογι-
κούς της Πάτρας και της δυτικής Αχαΐας, εξοικονοµώντας εκα-
τοµµύρια ευρώ στους όµορους δήµους.  

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τα προβλήµατα των συ-
χνών καθιζήσεων, κατολισθήσεων ή υποχωρήσεων του οδοστρώ-

µατος Πούντας-Καλαβρύτων, τα οποία αίρουν την βατότητά του. 

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την υπερκάλυψη του κον-
δυλίου αγοράς βηµατοδοτών στο Νοσοκοµείο «Άγιος Ανδρέας»,
παραπέµποντας τους ασθενείς του στο Πανεπιστηµιακό Νοσο-
κοµείο. 

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την έλλειψη θέρµανσης
των σχολικών µονάδων, κυρίως της ορεινής Αχαΐας.

28) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Απόστολος Αυγελής, ερευνη-
τής ΕΘΙΑΓΕ εκφράζει τη δυσαρέσκειά του για την αποποµπή
ενεργών ερευνητών, εφόσον η ΕΛΓΟ «ΔΗΜΗΤΡΑ» ζήτησε τη
σύνταξη καταλόγου υπαλλήλων προσυνταξιοδοτικής διαθεσιµό-
τητας, βάσει του ν.4024/11, παρ’ ότι, σύµφωνα µε το άρθρο 34
παράγραφος 3, οι ερευνητές δεν υπάγονται στις ρυθµίσεις.

29) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την αναθεώρηση της κα-
τάργησης του προνοµίου εκπτώσεως 50% για τους πολυτέκνους
στα εισιτήρια πλοίων των ναυτιλιακών εταιρειών της Κρήτης. 

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος της Πανελλήνιας
Οµοσπονδίας Ιδιοκτητών Κέντρων Ξένων Γλωσσών εκφράζει την
έντονη δυσαρέσκειά του για τον περιορισµό χορήγησης επαρ-
κειών µε πιστοποιητικά τριών µόνον φορέων. 

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Δικαστικών Υπαλλή-
λων Πτυχιούχων Ανωτάτης και Ανωτέρας Εκπαίδευσης, Νοµού
Αττικής ζητεί την κατάταξη των ΠΕ0 δικαστικών υπαλλήλων στην
κατηγορία στην οποία ανήκουν πραγµατικά, βάσει των τυπικών
τους προσόντων.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος της Εθνικής Οµο-
σπονδίας Τυφλών και ο Πρόεδρος του Πανελληνίου Συνδέσµου
Τυφλών εκφράζουν την αντίθεσή τους για την περικοπή κατά
60% των πενιχρών προνοιακών επιδοµάτων, βάσει της υπ’ αρ.
46163 υπουργικής απόφασης.

33) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΕΛΕΝΗ ΤΣΙΑΟΥΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία αιτείται την άµεση έκδοση των αποφάσεων
επίταξης των εκτάσεων οι οποίες εκηρύχθησαν προς απαλλο-
τρίωση, στην περιοχή Προβατώνα-Τυχερού του Δήµου Σου-
φλίου, έργο στρατηγικής σηµασίας µε οικονοµικά οφέλη της
ακριτικής περιοχής.

34) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΕΛΕΝΗ ΤΣΙΑΟΥΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία αιτείται τον εφοδιασµό της Πυροσβεστικής
Υπηρεσίας της Αλεξανδρούπολης µε ένα καινούργιο δεκάτονο
όχηµα.

35) Η Βουλευτής Δράµας κ. ΧΑΡΟΥΛΑ ΚΕΦΑΛΙΔΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Οργανώσεων Πτη-
νοτρόφων Παραγωγών και ο Σύλλογος Πτηνοτρόφων Κεντρικής
Μακεδονίας αιτούνται τη ρύθµιση δανειακών υποχρεώσεων µι-
κροµεσαίων πτηνοτροφικών εκµεταλλεύσεων, που απασχολούν-
ται µε την πρωτογενή παραγωγή.

36) Η Βουλευτής Δράµας κ. ΧΑΡΟΥΛΑ ΚΕΦΑΛΙΔΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το διοικητικό συµβούλιο της Ψυχιατρικής
Κλινικής Δράµας Α.Ε. «Αγία Ειρήνη» αιτείται την παρέµβαση του
Υπουργείου, προκειµένου να εξασφαλιστεί η εύρυθµη λειτουργία
της Κλινικής.

37) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
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τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανώτατη Συνοµοσπονδία Πολυ-
τέκνων Ελλάδος αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά στην
επιβολή του ειδικού τέλους ακινήτων στις πολύτεκνες οικογέ-
νειες.

38) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Γενική Συνοµοσπονδία Επαγ-
γελµατιών Βιοτεχνών Εµπόρων Ελλάδος διαµαρτύρεται για την
επιβολή Έκτακτου Ειδικού Τέλους Ηλεκτροδοτούµενων Δοµηµέ-
νων Επιφανειών (ΕΕΤΗΔΕ) σε βιοτεχνικές επιχειρήσεις, παρά το
γεγονός ότι βάσει του ν.4021/2011 προβλέπεται απαλλαγή.

39) Οι Βουλευτές Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥΒΕ-
ΛΗΣ,  κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ, Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝ-
ΤΗΣ και Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέ- θεσαν αναφορά
µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Συνταξιούχων Μελών Εκπαι-
δευτικών των ΤΕΙ διαµαρτύρεται για τη µείωση την οποία έχουν
υποστεί στις συντάξιµες αποδοχές τα µέλη της, κατά την τελευ-
ταία διετία και ζητεί τη στήριξη του επιστηµονικού - διδακτικού

δυναµικού για την αναβάθµιση της παιδείας.

40) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Ελληνικών Βιοµηχα-
νιών Αναψυκτικών αιτείται την επαναφορά των µη αλκοολούχων
ποτών στο συντελεστή 13% του ΦΠΑ.

41) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία αιτείται να ενηµερωθεί σχετικά µε
την πρόθεση του Υπουργείου Δικαιοσύνης για τη διατήρηση του
Ειρηνοδικείου Νεµέας.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 16171/11-05-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αυγενάκη Ελευθερίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β13-278/14-11-
2011 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Περιφερειακής
Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας η ακόλουθη απάν-
τηση:
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2. Στην µε αριθµό 22395/07-09-2011 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Γιαννακοπούλου Κωνσταντίνας (Νάντιας) δόθηκε µε το υπ’

αριθµ. 1787 /13-10-2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό Αγροτι-
κής Ανάπτυξης και Τροφίµων η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 23011/21-09-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Νικολόπουλου Νικόλαου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Δ12Α

1141552 ΕΞ2011/11-10-2011 έγγραφο από τον Αναπληρωτή
Υπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επι-
καίρων ερωτήσεων της Πέµπτης 24 Νοεµβρίου 2011.

«Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου ( Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 191/21-11-2011 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Μαρίας Μίχου
προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά
µε την προκήρυξη µέτρων του Άξονα 3 στα πλαίσια του Προ-
γράµµατος Αγροτικής Ανάπτυξης 2007-2013 «ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ
ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ».

2.- Η µε αριθµό 184/21-11-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Μαρκόπουλου
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής, σχετικά µε την επιστροφή οφειλών στους καταναλωτές
ενέργειας στην περιοχή της Καρύστου. 

3.- Η µε αριθµό 193/21-11-2011 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Διαµάντως Μα-
νωλάκου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε την παρακράτηση από την Αγροτική Τράπεζα Ελλά-
δος, µέρους των χρηµάτων της Ενιαίας Ενίσχυσης.

4.- Η µε αριθµό 195/21-11-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ηλία Πολατίδη
προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά
µε το µέλλον της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης.

5.- Η µε αριθµό 189/21-11-2011 επίκαιρη ερώτηση του Ζ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Αναστάσιου Κουράκη προς την Υπουργό
Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη
λειτουργία του 2ου ΓΕΛ Διαπολιτισµικής Εκπαίδευσης Ελληνι-

κού.
Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-

ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)
1.- Η µε αριθµό 183/21-11-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Δηµήτριου
Κρεµαστινού προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων, σχετικά µε την ανάγκη ανέγερσης σχολείου στον Αρχάγ-
γελο Ρόδου.

2.- Η µε αριθµό 185/21-11-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μιχαήλ Γιαννάκη προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την απόφαση για Εργασιακή
Εφεδρεία στην Αεροπορική Βιοµηχανία. 

3.- Η µε αριθµό 194/21-11-2011 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σοφίας Καλαντί-
δου προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
σχετικά µε τη λήψη µέτρων διασφάλισης της εργασίας όλων των
εργαζοµένων στο ξενοδοχείο «Μακεδονία Παλλάς» στη Θεσσα-
λονίκη.

4.- Η µε αριθµό 196/21-11-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Παύλου Μαρκάκη
προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτι-
λίας, σχετικά µε την αποκατάσταση της ρωγµής στην προβλήτα
του λιµανιού της Σκιάθου. 

5.- Η µε αριθµό 190/21-11-2011 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ευαγγελίας
Αµµανατίδου - Πασχαλίδου προς την Υπουργό Παιδείας, Διά
Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την αντιµετώπιση
των προβληµάτων στα µουσικά και καλλιτεχνικά σχολεία της
χώρας µας.» 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΑΝΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 64/3-10-2011 ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινή-
µατος κ. Εµµανουήλ Στρατάκη προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
σχετικά µε τις σκληρές τακτικές των τραπεζών σε βάρος της αγο-
ράς.

Στην ερώτηση του κ. Στρατάκη θα απαντήσει ο Αναπληρωτής
Υπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σαχινίδης.

Το λόγο έχει ο κ. Εµµανουήλ Στρατάκης για να αναπτύξει την
ερώτησή του.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, από τον περασµένο Ιούλιο, όπως ξέρετε πολύ

καλά, έχω καταθέσει µια ερώτηση, η οποία αναφέρεται στη
σκληρή πρακτική που ακολουθούν οι τράπεζες και που θεωρείται
από τότε πως ήταν σε βάρος της αγοράς. Βεβαίως, για λόγους
ανεξάρτητους από τη θέλησή σας –τους γνωρίζω εξάλλου και
προσωπικά- δεν µπορέσατε να µου απαντήσετε σ’ αυτή την ερώ-
τηση και υποχρεώθηκα να την καταθέσω µετά την αλλαγή της
Συνόδου της Βουλής. Την κατέθεσα στις 3 Νοεµβρίου και σή-
µερα τη συζητάµε και χαίροµαι, πραγµατικά, που είστε παρόν.

Πρέπει να σας πω ότι η ερώτηση αυτή προέκυψε ως ανάγκη
µετά από µία σύσκεψη που έγινε στο Ηράκλειο από µέλη του Εµ-
πορικού Συλλόγου Ηρακλείου, τα οποία πραγµατικά διαπίστωναν
ότι οι τράπεζες ακολούθησαν µία πολύ παράδοξη και ταυτό-
χρονα παράξενη τακτική: δηλαδή, προέβαιναν µονοµερώς σε αλ-
λαγές των όρων των δανείων, που είχαν χορηγηθεί στους
δικαιούχους και βεβαίως, αυτή δεν ήταν µία καλή κίνηση από την
πλευρά των τραπεζών.

Το αποτέλεσµα ήταν, όλες αυτές οι µονοµερείς ενέργειες των
τραπεζών να φέρουν πολλούς επαγγελµατίες σε αδιέξοδο και
βεβαίως, η αρνητική στάση των τραπεζών να ρυθµίσουν κάποια
θέµατα που αφορούσαν τους πελάτες τους, οδηγούσε την
αγορά σε κατάρρευση από τη µία πλευρά και από την άλλη εδη-
µιουργείτο ένα τεράστιο πρόβληµα, διότι έτσι η αγορά στην
ουσία σταµατάει να λειτουργεί. 

Η ερώτησή µου ζητά από σας, κύριε Υπουργέ, να εξαντλήσετε
όλα εκείνα τα περιθώρια πίεσης που διαθέτετε ως Υπουργείο,
όταν µάλιστα γνωρίζουµε ότι το Υπουργείο Οικονοµικών -και η
Βουλή, βέβαια, στη συνέχεια µε τις αποφάσεις της- µέχρι σήµερα
έχει σταθεί στο πλευρό των τραπεζών. Το Υπουργείο έχει δώσει
αρκετές εγγυήσεις και η προηγούµενη κυβέρνηση έχει δώσει κά-
ποια χρήµατα επιπλέον, µε αποτέλεσµα πάντα εδώ να λέµε ότι
αυτά τα χρήµατα και αυτές οι εγγυήσεις που δίνονται, δίνονται
για να πάνε χρήµατα στην πραγµατική οικονοµία. Αυτό δυστυ-
χώς, σε κάποιο µεγάλο ποσοστό δεν έχει γίνει και πολλές επιχει-
ρήσεις «στενάζουν». Βεβαίως, οι τράπεζες µπορεί να έχουν
προβλήµατα εξαιτίας ίσως προηγούµενων επιλογών τους και
αποφάσεων που τις οδήγησαν πολλές φορές σε αδιέξοδο, όµως
ήλθε η ώρα κάτι να γίνει. 

Θέλω πραγµατικά να σας παρακαλέσω για άλλη µία φορά και
να σας πω ότι είναι ανάγκη σήµερα να καταλήξουµε σε ενδεχό-
µενα µέτρα πίεσης ή σε οτιδήποτε άλλο χρειάζεται, ώστε να
µπούµε σε µία διαφορετική ρότα, σε µία διαφορετική πορεία από
πλευράς τραπεζών, να ενισχυθούν οι επιχειρήσεις που είναι υγι-
είς και να µην σταµατήσει αυτή η δραστηριότητα, που ενισχύεται
µέσω των δανείων των τραπεζών. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιπ-

πος Σαχινίδης.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, θέλω να ζητήσω την κατανόησή σας για το

γεγονός ότι καίτοι έγκαιρα σε σχέση µε τη συνέλευση που έγινε
στο Ηράκλειο καταθέσατε την ερώτησή σας, αντικειµενικές αδυ-
ναµίες από τη δική µου πλευρά δεν επέτρεψαν να γίνει η συζή-
τηση αυτή νωρίτερα, έτσι ώστε να µπορείτε να ανταποκριθείτε

στα ζητήµατα, τα οποία τέθηκαν στη συνέλευση που πραγµατο-
ποίησε ο εµπορικός κόσµος του Ηρακλείου. 

Θέλω επίσης, να ζητήσω την κατανόησή σας ως προς το γε-
γονός ότι η ερώτησή σας έχει δύο σκέλη. Το πρώτο σκέλος
αφορά τις καταχρηστικές πρακτικές ορισµένων εκ των τραπεζών,
θέµα το οποίο δεν εµπίπτει στη δική µου αρµοδιότητα. Απευθύν-
θηκα στη Γενική Γραµµατεία Καταναλωτή, η οποία µου έδωσε τη
δυνατότητα να εξασφαλίσω τα αναγκαία στοιχεία, για να απαν-
τήσω στην ερώτηση που καταθέσατε και στη δευτερολογία µου
θα µου επιτρέψετε να τοποθετηθώ γενικότερα ως προς το ζή-
τηµα του ρόλου που πρέπει να διαδραµατίσει το τραπεζικό σύ-
στηµα, έτσι ώστε να εξασφαλίσουµε πραγµατικά την επιστροφή
της οικονοµίας σε θετικούς ρυθµούς ανάπτυξης.

Σ’ ό,τι αφορά, λοιπόν, το πρώτο ζήτηµα που θέτετε, των αθέ-
µιτων πρακτικών υπάρχουν όντως πάρα πολλές καταγγελίες, οι
οποίες από τη Γενική Γραµµατεία Καταναλωτή έχουν οµαδοποι-
ηθεί σε τρεις κατηγορίες. Η πρώτη κατηγορία αφορά τη χρέωση
προµηθειών σε δανειολήπτες που πληρώνουν τις πιστωτικές
τους κάρτες στα γκισέ. Η δεύτερη αφορά την επιβολή πέναλτι,
πέραν των τόκων υπερηµερίας σ’ όσους καθυστερούν την πλη-
ρωµή δόσεων δανείων. Η τρίτη αφορά την αφαίρεση ποσών από
λογαριασµούς µισθοδοσίας για ληξιπρόθεσµες οφειλές. 

Ως προς την πρώτη κατηγορία, έχει ήδη επιβληθεί πρόστιµο
τριάντα χιλιάδων ευρώ σ’ ένα πιστωτικό ίδρυµα για χρήση κατα-
χρηστικού όρου και πρόστιµο δεκαοκτώ χιλιάδων ευρώ σ’ άλλο
πιστωτικό ίδρυµα για χρήση παραπλανητικής πρακτικής κατά την
προώθηση πιστωτικής κάρτας. Ως προς τις αµφιλεγόµενες χρε-
ώσεις καταναλωτών και κατόχων πιστωτικών καρτών, όπως, για
παράδειγµα, η επιβολή µηνιαίων εξόδων καθυστέρησης για την
περίπτωση καθυστέρησης, πέραν των τόκων υπερηµερίας ή χρέ-
ωση εξόδων επικοινωνίας, εξέταση αιτηµάτων κ.λπ., η Διεύθυνση
Προστασίας Καταναλωτή έχει ήδη αποστείλει κλήση για την υπο-
βολή υποµνήµατος κατά δύο πιστωτικών ιδρυµάτων που προβλέ-
πουν υψηλές χρεώσεις, επισηµαίνοντας τη µονοµερή από
µέρους τους τροποποίηση των όρων των συµβάσεων µε τους κα-
ταναλωτές και αφετέρου την αδιαφάνεια της αιτίας επιβολής των
χρεώσεων, που καθιστούν τους όρους αυτούς καταχρηστικούς.

Τα υποµνήµατα έχουν ήδη υποβληθεί στην Τράπεζα της Ελλά-
δος, µε αίτηµα την παροχή προθεσµίας δύο µηνών για την πα-
ροχή γνώµης. Η διαδικασία αυτή ολοκληρώνεται µε την απόφαση
του Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης ή του εξου-
σιοδοτηµένου οργάνου περί της παραβίασης ή µη του νόµου
περί προστασίας του καταναλωτή και την επιβολή διοικητικών
κυρώσεων. 

Παράλληλα, έχει ήδη αποσταλεί επιστολή προς όλα τα πιστω-
τικά ιδρύµατα, µε την οποία καλούνται να γνωστοποιήσουν τις
επιβαρύνσεις που προβλέπουν για την περίπτωση καθυστέρησης
καταβολής για κάθε τύπο δανείου και πίστωσης, προκειµένου να
διερευνηθεί το κύρος των όρων, που προβλέπουν οι σχετικές
χρεώσεις. 

Ως προς τη µονοµερή παρακράτηση µισθού ή σύνταξης από
µέρους του πιστωτικού ιδρύµατος προκειµένου να συµψηφι-
στούν απαιτήσεις ύστερα από σχετικές καταγγελίες καταναλω-
τών, έχουν και πάλι κινηθεί οι σχετικές διαδικασίες κατά ορισµέ-
νων πιστωτικών ιδρυµάτων. 

Συγκεκριµένα τέσσερα πιστωτικά ιδρύµατα κλήθηκαν από την
αρµόδια υπηρεσία να υποβάλλουν σχετικά υποµνήµατα, τα
οποία διαβιβάστηκαν στην Τράπεζα της Ελλάδος, µε αίτηµα την
παροχή γνώµης εντός δύο µηνών. Η διαδικασία αυτή, όπως είπα
προηγουµένως, ολοκληρώνεται µε την απόφαση του Υπουργού
Εργασίας περί παραβίασης ή µη της σχετικής νοµοθεσίας και
την επιβολή διοικητικών προστίµων. 

Όπως έχει διαβεβαιώσει ο αρµόδιος Υπουργός, η Γενική Γραµ-
µατεία Καταναλωτή συνεχίζει τη διερεύνηση και άλλων περιπτώ-
σεων καταχρηστικών γενικών όρων συναλλαγών των πιστωτικών
ιδρυµάτων και προβαίνει σε όλες τις προβλεπόµενες ενέργειες.

Στη δευτερολογία µου θα επικεντρωθώ αποκλειστικά και µόνο
στο ρόλο που καλείται να διαδραµατίσει το τραπεζικό σύστηµα
της χώρας, προκειµένου η χώρα να αντιµετωπίσει τα µεγάλα
προβλήµατα, που σχετίζονται µε τον περιορισµό της ρευστότη-
τας µέσα στην οικονοµία.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής, κ. Στρατάκης.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, εγώ γι’ αυτά που

είπατε θέλω να εκφράσω την ικανοποίησή µου και τη χαρά µου
στο πρώτο σκέλος. Πραγµατικά, µε αφορµή την ερώτησή µου δί-
νεται η δυνατότητα στις αρµόδιες υπηρεσίες του κράτους να κά-
νουν εκείνες τις ενέργειες που θεωρούνται αναγκαίες για να
προστατευθούν οι καταναλωτές, οι οποίοι στις περισσότερες των
περιπτώσεων είναι έρµαια στην τύχη κάποιων που ενδεχοµένως
λειτουργούν σύµφωνα µε τα συµφέροντα των εργοδοτών τους
ή οτιδήποτε άλλο. 

Με αυτήν την έννοια, λοιπόν, πιστεύω ότι αυτές οι διαδικασίες
που κινήθηκαν, θα έχουν αποτέλεσµα, θα επιβληθούν τα σωστά
πρόστιµα στις τράπεζες από τη µια πλευρά, µε στόχο και σκοπό
όχι να τιµωρηθούν µόνο –γιατί ίσως τους αξίζει κιόλας- αλλά γιατί
θα τις αποτρέψει ενδεχοµένως και στο µέλλον, να προβούν σε
παρόµοιες ενέργειες. 

Θεωρώ ότι είναι πάρα πολύ σηµαντικό αν καταφέρουµε µέσα
απ’ αυτήν την κίνηση, να περιορίσουµε αυτής της µορφής τα φαι-
νόµενα που καταδυναστεύουν πολίτες, που ιδιαίτερα σήµερα,
δεν έχουν την οικονοµική άνεση που ενδεχοµένως είχαν στο πα-
ρελθόν ή δηµιουργούνται τεράστια προβλήµατα στους προϋπο-
λογισµούς τους ή οπουδήποτε αλλού και βεβαίως πληρώνουν
χαράτσια ή παραπάνω τόκους απ’ αυτούς που θα έπρεπε στην
κυριολεξία, να πληρώσουν. Άρα, µε αυτήν την έννοια, ικανοποι-
είται σε µεγάλο βαθµό το πρώτο σκέλος της ερώτησής µου και
χαίροµαι που το αντιµετωπίζετε έτσι. 

Θα ήθελα όµως, να παρακαλέσω επ’ αυτού να το παρακολου-
θήσουµε, γιατί επειδή όλα κρίνονται εκ του αποτελέσµατος,
εκτιµώ ότι, αν υπάρξει αποτέλεσµα, οι ενέργειές σας, που ήταν
προς τη σωστή κατεύθυνση, θα έχουν µεγαλύτερη σηµασία και
κυρίως µεγαλύτερη αξία. 

Ευελπιστώ ότι στη δευτερολογία σας για το άλλο µεγάλο ζή-
τηµα, το πώς δηλαδή, θα φτάσουµε οι τράπεζες να ενισχύσουν
την πραγµατική οικονοµία, θα µας καλύψετε σε ικανοποιητικό
βαθµό. Ξέρουµε ότι και οι τράπεζες έχουν προβλήµατα και αδυ-
ναµίες. Όταν όµως, το κράτος δίνει τη στοργή του και µάλιστα
αφειδώς προς αυτούς τους οργανισµούς, νοµίζω ότι και οι τρά-
πεζες πρέπει να σταθούν στο ύψος των περιστάσεων και να δουν
πως, όσα διαθέσιµα έχουν, θα τα διαθέσουν στην πραγµατική οι-
κονοµία, γιατί µέχρι σήµερα γίνεται το ακριβώς αντίθετο και µά-
λιστα πολλές φορές αξιοποιούνται και διάφορες προφάσεις. 

Θα σας πω για να έχετε υπ’ όψιν σας, επί τη ευκαιρία, ότι δεν
ρυθµίζουν οι τράπεζες δάνεια επικαλούµενες την «BLACK
ROCK», την τράπεζα ή την εταιρεία –δεν ξέρω ακριβώς τη δοµή
του φορέα αυτού- που ελέγχει σήµερα τις τράπεζες. Λένε δήθεν
ότι δεν επιτρέπει να πάµε σε τέτοιες διαδικασίες. Θα έπρεπε να
ξέρουν οι ίδιες ότι πολλές φορές, δεν µπορείς να πάρεις τίποτα
παρά του µη έχοντος και πρέπει να βρεις τρόπους, αν πραγµα-
τικά είσαι ένας αναπτυξιακός φορέας, να ενισχύσεις όλους εκεί-
νους τους συνεργάτες σου, τις εταιρείες, τις επιχειρήσεις,
οτιδήποτε άλλο, για να µπορέσουν και αυτοί µε τη σειρά τους να
καλύψουν τις υποχρεώσεις τους. 

Δυστυχώς, οι τράπεζες αυτή την παράµετρο, λειτουργώντας
µε άλλα κριτήρια -πώς θα βγάλουν περισσότερα και ευκολότερα
κέρδη- την παρέβλεψαν, τα τελευταία τουλάχιστον χρόνια. 

Αυτό µας οδήγησε συνολικά σε αυτήν την κατάσταση και, βε-
βαίως, στην κατάσταση των τραπεζών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θέλω να πιστεύω ότι οι δικές σας παρεµβάσεις και οι πιέσεις
που θα ασκήσετε, θα έχουν αποτέλεσµα και θα καταφέρουµε να
πάνε χρήµατα στην πραγµατική οικονοµία, για να λειτουργήσει
η αγορά µε το σωστό τρόπο και όχι µε τον τρόπο του παρελθόν-
τος, που είχαµε µία καταναλωτική αντίληψη, και βεβαίως, να ενι-
σχυθούν οι επιχειρήσεις εκείνες που είναι κερδοφόρες, που
δηµιουργούν εισόδηµα και προϊόν στον τόπο. Αυτό πιστεύω ότι
χρειάζεται η εθνική οικονοµία, η οικονοµία της χώρας µας.

Με αυτήν την έννοια πιστεύω –κι ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε,
για την ανοχή του χρόνου- ότι κάποια πράγµατα που έχετε στο
µυαλό σας ή που θα ανακοινώσετε σήµερα, θα λειτουργήσουν

προς αυτήν την κατεύθυνση όσο γίνεται γρηγορότερα.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστούµε,

κύριε Στρατάκη.
Ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σαχινίδης

έχει το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θέλω να συµφωνήσω µε τη διαπίστωση την οποία κάνει ο συ-

νάδελφος, ο κ. Στρατάκης, αναφορικά µε τις δυσκολίες που
αντιµετωπίζουν οι επιχειρήσεις µέσα σε ένα περιβάλλον περιο-
ρισµένης ρευστότητας. 

Είναι γεγονός ότι σε µία περίοδο βαθιάς ύφεσης, υπάρχει µεί-
ωση της ζήτησης, εξαιτίας της δηµοσιονοµικής προσαρµογής.
Αυτό είναι κάτι το οποίο ποτέ δεν προσπάθησα να αποκρύψω. Η
δηµοσιονοµική πολιτική την οποία ακολουθεί η Κυβέρνηση, έχει
ως αποτέλεσµα να µειώνεται η ζήτηση. Και, βεβαίως, ο µόνος
τρόπος, για να µπορέσουµε να ξεφύγουµε από την ύφεση, είναι
αυτό το κοµµάτι της ζήτησης, το οποίο αφαιρείται από τη δηµο-
σιονοµική προσαρµογή, να αναπληρωθεί είτε µέσα από την αύ-
ξηση των εξαγωγών είτε µέσα από την πραγµατοποίηση επενδύ-
σεων.

Η πραγµατοποίηση, όµως, επενδύσεων και η αύξηση των εξα-
γωγών προϋποθέτει ότι οι επιχειρήσεις έχουν τη δυνατότητα
πρόσβασης σε ένα υγιές τραπεζικό σύστηµα, το οποίο µπορεί να
τους παράξει την αναγκαία ρευστότητα, έτσι ώστε να µπορέσουν
πραγµατικά να λειτουργήσουν κατά έναν τρόπο, που θα τους επι-
τρέψει να εκµεταλλευτούν τις όποιες ευκαιρίες µπορούν να πα-
ρουσιαστούν από το εξωτερικό από εντολές για προϊόντα, τα
οποία παράγουν, ή, στην περίπτωση των επενδυτών, να µπορούν
να εξασφαλίσουν τα απαραίτητα κεφάλαια από το εγχώριο τρα-
πεζικό σύστηµα.

Θα πρέπει, όµως, κύριε συνάδελφε –το αναγνωρίσατε κι εσείς
ήδη- να πούµε ότι το ελληνικό τραπεζικό σύστηµα βρέθηκε στο
µέσο µιας κρίσης, όχι ως αποτέλεσµα κατ’ ανάγκη επιλογών, που
το ίδιο έκανε. Κι εδώ χρησιµοποιώ ως παράδειγµα προς αποφυ-
γήν, τις επιλογές που έκαναν τραπεζικά συστήµατα άλλων
χωρών, που επένδυσαν σε τοξικά προϊόντα και που βεβαίως µε
το ξέσπασµα της κρίσης του 2008, βρέθηκαν αντιµέτωπα µε µία
πρωτοφανή κρίση. 

Σε ένα µεγάλο βαθµό, το ελληνικό τραπεζικό σύστηµα βρέ-
θηκε αντιµέτωπο µε δυσκολίες, εξαιτίας κυρίως της δηµοσιονο-
µικής κρίσης και, βεβαίως, της τοποθέτησης που είχε κάνει και
σε οµόλογα του ελληνικού δηµοσίου. Έτσι παρά το γεγονός ότι
είχε ικανοποιητική κεφαλαιακή βάση, συγκριτικά χαµηλότερη µό-
χλευση και µία συντηρητική διαχείριση ρευστότητας, βρέθηκε
ξαφνικά αποκλεισµένο και από την πρόσβαση στις διεθνείς κε-
φαλαιαγορές και από τη διατραπεζική αγορά. Ταυτόχρονα,
υπήρξε και µία έντονη εκροή καταθέσεων, αποτέλεσµα κυρίως
της αβεβαιότητας που επικράτησε στη χώρα µας, όλο αυτό το
χρονικό διάστηµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Αναφερθήκατε στις πρωτοβουλίες που πήρε το ελληνικό δη-
µόσιο προκειµένου να στηρίξει το ελληνικό τραπεζικό σύστηµα -
διότι όλοι κατανοούµε πόσο σηµαντικό είναι να υπάρχει και να
λειτουργεί το τραπεζικό σύστηµα- πρωτοβουλίες που είχε πάρει
ήδη, πριν από το 2009, η κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας,
πρωτοβουλίες που συνεχίζονται µέχρι σήµερα και που έχουν ως
στόχο να διασφαλίσουν ότι το ελληνικό τραπεζικό σύστηµα θα
έχει όλη εκείνη τη ρευστότητα που έχει ανάγκη, για να διασφα-
λιστούν πρώτα – πρώτα οι καταθέσεις των Ελλήνων καταθετών.

Θέλω για άλλη µία φορά, να τονίσω σε αυτό το σηµείο, κύριε
συνάδελφε, ότι η ελληνική πολιτεία κάνει ό,τι είναι αναγκαίο από
τη δική της την πλευρά έτσι, ώστε πέρα από την εγγύηση των
καταθέσεων που παρέχει, να διασφαλίσει ότι το ελληνικό τραπε-
ζικό σύστηµα δεν θα αντιµετωπίσει προβλήµατα ρευστότητας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει ξανά το κουδούνι λήξεως του χρό-
νου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Πέρα, όµως, από αυτά, ξέρετε ότι το τελευταίο χρονικό διά-
στηµα και η Τράπεζα της Ελλάδος, στο πλαίσιο του ευρωσυστή-
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µατος, έχει προσφέρει ενισχύσεις για να αντιµετωπίσει το ελλη-
νικό τραπεζικό σύστηµα προβλήµατα ρευστότητας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε, κύριε Υπουργέ.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Eκείνο το οποίο θέλω να σας πω είναι το εξής: Η Κυβέρ-
νηση αυτήν τη στιγµή, έχει πάρει µια εντολή: να υλοποιήσει τις
αποφάσεις της 26ης Οκτωβρίου, να προχωρήσει στη σύναψη της
νέας δανειακής σύµβασης µε την οποία θα εκχωρηθούν τα 130
δισεκατοµµύρια στη χώρα και αµέσως µετά, να προχωρήσει στην
επανακεφαλαιοποίηση των τραπεζών και στην ανταλλαγή των
παλαιών οµολόγων µε τα νέα οµόλογα. 

Μέσα από την υλοποίηση όλων αυτών των αποφάσεων, που
έχουν παρθεί στις 26 του Οκτώβρη, µπορώ να σας διαβεβαιώσω
ότι το ελληνικό τραπεζικό σύστηµα και κεφαλαιακά θα θωρακι-
στεί, αλλά ταυτοχρόνως, θα αποκτήσει η οικονοµία µας νέα ρευ-
στότητα µε την οποία θα µπορούν πλέον οι τράπεζες να χρηµα-
τοδοτήσουν και επενδυτικά προγράµµατα, αλλά και εκείνες τις
επιχειρήσεις που σήµερα, ασφυκτιούν, εξαιτίας της έλλειψης
ρευστότητας από την πλευρά του τραπεζικού συστήµατος.

Με αυτήν τη νότα αισιοδοξίας θα ήθελα να σας ευχαριστήσω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Συνεχίζουµε µε τη δεύτερη µε αριθµό 541/13-10-2011 ερώ-

τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Σπυρίδωνος Γαληνού προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων, σχετικά µε την εξαίρεση της Λήµνου από τους πε-
ριοριστικούς όρους για τον καταρροϊκό πυρετό.

Στην ερώτηση του κ. Γαληνού θα απαντήσει ο Υφυπουργός
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Ροντούλης, αφού πρώτα
ο κ. Γαληνός µάς την παρουσιάσει σύντοµα.

Ορίστε, κύριε Γαληνέ, έχετε το λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Με την ευκαιρία, κύριε Υπουργέ, θέλω να σας ευχηθώ κάθε

επιτυχία στα νέα σας καθήκοντα, στα οποία είµαι βέβαιος ότι θα
ανταποκριθείτε µε τον καλύτερο τρόπο.

Κύριε Υπουργέ, για πολλοστή φορά, βρισκόµαστε εδώ ενώ-
πιον της Ολοµέλειας της Βουλής, για να συζητήσουµε το θέµα
του καταρροϊκού πυρετού, ένα θέµα για το οποίο έχω πλέον την
πεποίθηση ότι δυστυχώς, δεν γίνεται κατανοητή η σοβαρότητα
του προβλήµατος που δηµιουργεί στους κτηνοτρόφους του
Νοµού Λέσβου. Και το λέω αυτό, γιατί δεν έχω δει µέχρι σήµερα
τουλάχιστον, να έχει γίνει κάποια ενέργεια ούτε για τη Λέσβο
ούτε για τη Λήµνο, που θα µπορούσε βεβαίως να απεγκλωβίσει
τις περιοχές των νησιών µας, που δεν έχουν πληγεί από τη νόσο.

Συγκεκριµένα για τη Λήµνο, δεν θα µπορούσε να χαρακτηρι-
στεί µε τίποτα λιγότερο από ακραίο παραλογισµό, το γεγονός
ότι τα µέτρα για την απαγόρευση εξαγωγής ζώντων ζώων, που
ισχύουν για τη Λέσβο, επεκτείνονται και ισχύουν και για τη Λήµνο
εξαιτίας του γεγονότος ότι τα δύο νησιά βρίσκονται εντός των
διοικητικών ορίων του ίδιου νοµού και η απόσταση της Λήµνου
από τις εστίες στις οποίες έχει εµφανιστεί η ασθένεια στη Λέσβο,
είναι λιγότερη από εκατόν πενήντα χιλιόµετρα σε ευθεία γραµµή.

Είναι ένα ακραίος γραφειοκρατικός παραλογισµός, δεδοµένου
ότι τα κουνούπια, που είναι ο φορέας της µολυσµατικής ασθέ-
νειας, δεν µπορούν να διανύσουν µια τόσο µεγάλη θαλάσσια από-
σταση. Είναι ακόµα εµφανέστερο το µέγεθος του παραλογισµού,
εάν αναλογιστούµε ότι η Χίος, η οποία βρίσκεται πολύ κοντύτερα
στη Λέσβο απ’ ό,τι η Λήµνος, δεν έχει υποστεί το ίδιο καθεστώς
περιοριστικών όρων, µε το σκεπτικό ότι είναι σε άλλο νοµό.

Στο σηµείο αυτό θέλω να τονίσω ότι, παρ’ ότι στη Λήµνο δεν
εµφανίστηκε κανένα κρούσµα της νόσου, εφαρµόζεται πρό-
γραµµα επιτήρησης από την Κτηνιατρική Υπηρεσία, η οποία έχει
υποστεί και τον έλεγχο των κοινοτικών υπηρεσιών και δεν έχει
δείξει την κυκλοφορία του ιού στο νησί αυτό.

Η οικονοµική ζηµία που υφίστανται οι κτηνοτρόφοι της Λή-
µνου, είναι όχι µόνο αναίτια, αλλά και πολύ µεγάλη. Η τιµή ενός
ζώντος ζώου που εξάγεται στην ηπειρωτική Ελλάδα για πάχυνση,
είναι πολύ µεγαλύτερη από αυτή του ενός σφαγίου. Η άδικη, κα-
ταχρηστική και παράλογη απαγόρευση της εξαγωγής ζώντων
ζώων, για πάχυνση από τη Λήµνο, έχει δηµιουργήσει τεράστιο
πρόβληµα στην πώληση των αµνοεριφίων, στερώντας αναίτια

τους κτηνοτρόφους από πολύτιµο εισόδηµα και δυναµιτίζοντας
έτσι, την τοπική οικονοµία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε, κύριε Βουλευτά.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ: Στο σηµείο αυτό θα ήθελα να σας
υπενθυµίσω ότι, όταν παλαιότερα, είχε προκύψει παρόµοιο πρό-
βληµα µε τον µελιταίο πυρετό, η Λήµνος είχε διαχωριστεί από τη
Λέσβο µε την 25863/20-8-2008 απόφαση, από το Υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης. Είναι εύλογο το αίτηµα να υπάρξει αντί-
στοιχη αντιµετώπιση και στην περίπτωση του καταρροϊκού πυ-
ρετού για τη Λήµνο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Αστέριοσ Ρον-
τούλης.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.

Αγαπητέ συνάδελφε, να σας ευχαριστήσω κατ’ αρχάς για τα
καλά σας λόγια. Σας ευχαριστώ από βάθους καρδίας. 

Η ερώτησή σας είναι πολύ σηµαντική πρώτον, γιατί αφορά αν-
θρώπους της παραγωγής –έχετε απολύτως δίκιο- και δεύτερον,
διότι µου δίνετε την ευκαιρία να δώσω κάποιες διευκρινήσεις σε
ερωτήσεις που προέκυψαν από δηµοσιογράφους του άστεως –
όχι του επαρχιακού, περιφερειακού χώρου- για τις επιπτώσεις
του καταρροϊκού πυρετού στον άνθρωπο. 

Άρα λοιπόν, θα µου επιτρέψετε εν τάχει να επισηµάνω ότι πρό-
κειται για µια ιογενή καθαρά ζωονόσο, που µεταδίδεται από ζώο
σε ζώο, µέσω αιµατοφάγων κουνουπιών, ένα είδος σκνίπας. Άρα
να γίνει ευκρινές σε κάθε κατεύθυνση ότι η νόσος δεν επηρεάζει
τον άνθρωπο, δεν είναι ζωοανθρωπονόσος. Επίσης η νόσος αυτή
δεν επηρεάζει καθόλου την κατανάλωση ζωικών προϊόντων, πα-
ραδείγµατος χάριν, την κατανάλωση κρέατος ή γάλακτος, που
συνεχίζουν να παραµένουν κατάλληλα προς βρώση. Άρα λοιπόν,
δεν θα πρέπει να υπάρχει καµµία ανησυχία, που πιθανόν κάποιοι
θέλουν να προκαλέσουν, για µετάδοση της νόσου στον άνθρωπο
και τα συναφή. Δεν υπάρχει τίποτα τέτοιο. Εσείς νοµίζω το γνω-
ρίζετε πάρα πολύ καλά. 

Έρχοµαι τώρα στο βασικό αντικείµενο της ερώτησής σας. Γνω-
ρίζετε πολύ καλά ότι βάσει της κοινοτικής οδηγίας 73 του 2000,
που ενσωµατώθηκε στο εθνικό µας δίκαιο µε το π.δ. 33 του 2003,
εάν εντοπιστεί µια εστία καταρροϊκού πυρετού, θα πρέπει να δηµι-
ουργηθεί πάραυτα, µια υγειονοµική –να το πω έτσι- ζώνη εν είδει
καραντίνας εκατόν πενήντα χιλιοµέτρων. Δηµιουργείται µια πρώτη
ζώνη εκατό χιλιοµέτρων, γύρω από την εστία που ονοµάζεται
«ζώνη προστασίας» και µια δεύτερη ζώνη των πενήντα χιλιοµέτρων
–γι’ αυτό είπα συνολικά εκατόν πενήντα- που ονοµάζεται «ζώνη επι-
τηρήσεως». Περιοχές, λοιπόν, που εµπίπτουν σε αυτήν τη ζώνη,
των εκατόν πενήντα χιλιοµέτρων, τη ζώνη προστασίας και τη ζώνη
επιτηρήσεως, υφίστανται κάποιους περιοριστικούς όρους, όχι
όσον αφορά την κατανάλωση και τη µετακίνηση ζωικών προϊόντων
–ανέφερα εν είδει παραδείγµατος το γάλα ή το κρέας- αλλά όσον
αφορά τη µετακίνηση ζώντων ζώων, που γνωρίζετε πολύ καλά ότι
επιτρέπεται, όταν αυτά τα ζώα πηγαίνουν για σφαγή και µόνο, αλλά
όχι, όταν προορίζονται για πάχυνσηή για αναπαραγωγή. 

Επειδή λοιπόν –το είπατε και ο ίδιος στην τοποθέτησή σας- η
Λήµνος εµπίπτει σε αυτήν τη ζώνη, των εκατό πενήντα χιλιοµέ-
τρων, βάσει της κοινοτικής νοµοθεσίας της οδηγίας που προανέ-
φερα και του εθνικού µας δικαίου, που έχει ενσωµατώσει το
προαναφερθέν προεδρικό διάταγµα, την κοινοτική οδηγία που
προανέφερα, υφίσταται αυτούς τους περιοριστικούς όρους. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ. 
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Γαληνός.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ: Είµαι υποχρεωµένος, κύριε Υπουργέ,

να υποκλιθώ στους εγκεφάλους του Υπουργείου του δικού µας,
αλλά και τους εγκεφάλους της Ευρωπαϊκής Ένωσης, οι οποίοι
µπορεί µεν να µην ανακάλυψαν την Αµερική, ανακάλυψαν όµως,
ως φαίνεται, το «κουνούπι σούπερµαν», το οποίο µπορεί να δια-
σχίσει θαλάσσια έκταση εκατόν πενήντα χιλιοµέτρων για να µε-
ταδώσει τον ιό του καταρροϊκού από ένα νησί σε ένα άλλο, εν
προκειµένω από τη Λέσβο στη Λήµνο. 
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Υπάρχει ένα λεπτό σηµείο που το γελοίο αγγίζει το παράλογο.
Σε αυτό ακριβώς το σηµείο βρίσκονται τα µέτρα που συζητάµε
σήµερα. Και αυτό το γνωρίζετε και το καταλάβατε απόλυτα.
Μέτρα αυτής της λογικής θα περίµενε κάποιος να τα συναντήσει
σε ένα µυθιστόρηµα του Κάφκα ή του Γκογκόλ και όχι βεβαίως
στα Πρακτικά της Βουλής µιας σύγχρονης ορθολογικής δηµο-
κρατίας. 

Θεωρώ ακραίας µορφής γραφειοκρατική αγκύλωση αυτό που
συµβαίνει στη Λήµνο µε τον περιορισµό της εξαγωγής ζώντων
αµνοεριφίων, λόγω του καταρροϊκού πυρετού. Και η γραφει-
οκρατική αγκύλωση, ως συνήθως, πάει χέρι-χέρι µε την πολιτική
απρονοησία. 

Για τον κάτοικο της Λήµνου, που αναίτια και έξω από κάθε λο-
γική στερείται το εισόδηµά του, δεν έχει σηµασία εάν η αγκύ-
λωση και η απρονοησία είναι ηµεδαπές ή εάν είναι εισαγόµενες,
εάν οφείλονται στη λειτουργία του δικού µας συστήµατος ή στη
λειτουργία των Βρυξελλών. Αυτό που έχει σηµασία είναι ότι δεν
πρέπει να αντιµετωπίζει τέτοιες καταστάσεις, δεν πρέπει να κα-
λείται να πληρώσει αυτός το κόστος. 

Κύριε Υπουργέ, τέτοια µέτρα δεν είναι ορθολογικά, δεν εξυ-
πηρετούν το δηµόσιο συµφέρον κατά καµµία έννοια και κατά κα-
νέναν τρόπο. Πρέπει, επιτέλους, να κατανοήσουµε ότι η ορθή
λογική προτάσσει πως οι νησιωτικοί νοµοί πρέπει να έχουν δια-
φορετική αντιµετώπιση από τους ηπειρωτικούς. Και αυτό πρέπει
να το κατανοήσουµε όχι µόνον εµείς, αλλά και να βοηθήσουµε
όσους νοµοθετούν και λαµβάνουν αποφάσεις στο επίπεδο της
Ευρωπαϊκής Ένωσης να το κατανοήσουν και να το ενσωµατώ-
σουν στη διαδικασία λήψης των αποφάσεων.

Προφανώς η συζήτηση για τη Λήµνο θέτει αυτονόητα το ερώ-
τηµα και για τη Λέσβο, τι γίνεται δηλαδή µε την άρση των περιο-
ριστικών όρων για τον καταρροϊκό πυρετό και στη Λέσβο, σε
περιοχές που δεν έχουν πληγεί από τη νόσο. Το κόστος είναι δυ-
σβάσταχτο για τα νησιά µας. Νέα κρούσµατα δεν έχουν εµφανι-
στεί ούτε στη Λέσβο και κάποια στιγµή πρέπει να τελειώνουµε
µε αυτό το ζήτηµα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-

µων κ. Αστέριος Ροντούλης.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Αγαπητέ συνάδελφε, να συνοµολογήσουµε
κάτι και οι δύο. Όταν µιλάµε για ζητήµατα δηµόσιας υγείας, πρέ-
πει να είµαστε ιδιαιτέρως προσεκτικοί. Νοµίζω ότι το αποδέχεστε
αυτό ως θέση αρχής. 

Δεύτερον, διατυπώσατε στην αρχή της ερώτησης σας ένα πα-
ράπονο, ότι επαναφέρετε το ζήτηµα ξανά και ξανά και λύση δεν
δίνεται. Σας ενηµερώνω, λοιπόν, ότι λύση θα δοθεί σήµερα στο
συγκεκριµένο θέµα. 

Πρέπει, λοιπόν, να σας πω τούτο. Υλοποιείται, βρίσκεται εν
εξελίξει, ειδικά για τη Λήµνο ένα εξειδικευµένο πρόγραµµα επι-
τηρήσεως –το γνωρίζετε πολύ καλά- το οποίο θα δώσει κάποια
επιδηµιολογικά δεδοµένα, που πιστεύουµε και ευελπιστούµε ότι
θα µας δώσουν τη δυνατότητα εξαίρεσης της νήσου Λήµνου από
τους περιοριστικούς όρους γύρω στις 15 Δεκεµβρίου. Σας δίνω,
όπως βλέπετε, και συγκεκριµένο χρονοδιάγραµµα. Γύρω στις 15
Δεκεµβρίου -πέντε µέρες πριν, πέντε µέρες µετά- θα υπάρξει για
τη Λήµνο άρση των απαγορευτικών όρων, υπό την προϋπόθεση
βεβαίως –νοµίζω ότι την γνωρίζετε και την αποδέχεστε, γιατί γί-
νεται στη βάση µιας λογικής επεξεργασίας των πραγµάτων- ότι
τόσο στη Λήµνο όσο και στη Λέσβο δεν θα εµφανιστούν κλινικές
εστίες, δηλαδή δεν θα έχουµε κρούσµατα µε συµπτώµατα, τα δε
αποτελέσµατα των εργαστηριακών ελέγχων θα είναι αρνητικά. 

Κύριε συνάδελφε, είναι θετικότατο το γεγονός και ελπιδο-
φόρο, όπως πολύ σωστά είπατε, ότι δεν έχουν παρατηρηθεί
µέχρι τη στιγµή που µιλάµε κρούσµατα ούτε στη Λέσβο ούτε στη
Λήµνο. Άρα, λοιπόν, υπό τη βασική προϋπόθεση που σας είπα,
που είναι εύλογη, γύρω στις 15 Δεκεµβρίου, η Λήµνος θα εξαι-
ρεθεί από τους περιοριστικούς όρους που προαναφέραµε. 

Είναι µια αναγκαιότητα, κύριοι συνάδελφοι, ο κτηνοτρόφος να
ζήσει και θα ζήσει, να παραµείνει στις εστίες του, στα ακριτικά

µας νησιά, στη Λήµνο, στη Λέσβο. Θέλω να σας πω ότι προγραµ-
µατίζουµε στις αρχές του 2012 –δεν ξέρω αν θα είναι το Μάρτιο
ή τον Απρίλιο- να εξέλθει και η Λέσβος από τους περιοριστικούς
όρους. Αυτό σας το λέω µε το χέρι στην καρδιά και θέλω να µε
πιστέψετε, γιατί κάνουµε έναν πραγµατικό αγώνα αυτόν τον
καιρό για τη Λήµνο και τη Λέσβο.

Περίµενα, όµως, από εσάς, που ξέρω το κοινοβουλευτικό σας
ήθος και τη µαχητικότητά σας, παράλληλα να θίξετε και ένα άλλο
πολύ σηµαντικό θέµα που αφορά όλα µας τα νησιά, γενικά τον
κτηνοτροφικό κόσµο, ειδικότερα δε τη Λέσβο, όπου έχω γίνει δέ-
κτης της εξής καταστάσεως. Προβλέπεται µια κάµψη της γαλα-
κτοπαραγωγής πάνω από 20% για πρώτη φορά µετά από πολλά
χρόνια.

Και αυτό, γιατί δεν έχουν χρήµατα οι κτηνοτρόφοι να ταΐσουν
τα κοπάδια τους. Δεν έχουν χρήµατα να αγοράσουν τις ζωοτρο-
φές. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ: Απαντάτε σε άλλη ερώτηση. 
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Ά, εάν θα υπήρχε και άλλη ερώτηση να την
ακούσω µε χαρά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υφυπουργέ, πα-
ρακαλώ ολοκληρώστε. 

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Κυρία Πρόεδρε, µιλάµε για ένα ζήτηµα που
αφορά εκατοντάδες ανθρώπους της υπαίθρου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το ανοίγετε, όµως και
µπαίνετε σε άλλα θέµατα. 

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Εντάξει. 

Λέω, λοιπόν, αγαπητέ συνάδελφε, ότι θα πρέπει να το δούµε
και αυτό το θέµα. Γιατί υπάρχει αυτό το πρόβληµα; Υπάρχει, γιατί
οι κτηνοτρόφοι µας αντιµετωπίζουν υψηλές τιµές στις ζωοτρο-
φές, οι τιµές των προϊόντων τους είναι χαµηλές, η κάνουλα της
ρευστότητας από τις τράπεζες έχει κλείσει και κυρίως, επειδή
κάνουν, µέχρι και οκτώ µήνες να πληρωθούν από τις βιοτεχνίες
ή βιοµηχανίες µεταποίησης του γάλακτος.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας παρακαλώ κύριε
Υφυπουργέ, ολοκληρώστε. 

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε. 

Άρα, λοιπόν, και λόγω της ευαισθησίας που επιδείξατε, να κά-
νουµε µία προσπάθεια όλοι σε αυτήν την Αίθουσα, προκειµένου
να λειτουργήσει επιτέλους το ΑΓΡΟΤΕΜΠΜΕ, δηλαδή  το αγρο-
τικό τµήµα του ΕΤΕΑΝ, όχι µόνο προς την κατεύθυνση των επεν-
δύσεων αλλά να υπάρξει και µία γραµµή ειδικά προς τον
αγροτικό κόσµο, µέσω του ΑΓΡΟΤΕΜΠΜΕ -µου επιτρέπετε να το
ονοµάζω έτσι- για την αγορά ζωοτροφών. Είναι τεράστιο το ζή-
τηµα. Σας ευχαριστώ πάρα πολύ, όµως, για την ερώτησή σας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Η τέταρτη µε αριθµό
573/13-10-2011 ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊ-
κού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κυριάκου Βελόπουλου προς τον
Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε δηµοσιεύµατα του Τύπου για
ανέγερση τζαµιού στη Θράκη µε τουρκική χρηµατοδότηση, δεν
θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Βουλευτή και διαγρά-
φεται.

Η τρίτη µε αριθµό 599/14-10-2011 ερώτηση πρώτου κύκλου του
Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Θεόδωρου
Ιγνατιάδη προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρη-
σκευµάτων, σχετικά µε την επίλυση των προβληµάτων στη λειτουρ-
γία των ΤΕΙ Θεσσαλονίκης και Καβάλας και η πρώτη µε αριθµό
14/3-10-2011 ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Πανελ-
λήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Κωνσταντίνου Καρτάλη, προς
την Υπουργό Παιδείας Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχε-
τικά µε την προετοιµασία του προεδρικού διατάγµατος για τη συγ-
χώνευση πανεπιστηµίων-σχολών-τµηµάτων, δεν θα συζητηθούν
σήµερα κατόπιν συνεννόησης του Αναπληρωτή Υπουργού κ. Αρ-
βανιτόπουλου, µε τους κυρίους Βουλευτές, µέχρι να ενηµερωθεί
για τα θέµατα που αναφέρονται σε αυτές και διαγράφονται.

Συνεχίζουµε τη δεύτερη µε αριθµό 7/3-10-2011 ερώτηση δεύ-
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τερου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθανα-
σίου Δαβάκη προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης, σχετικά µε τις καθυστερήσεις στην καταβολή των
επιδοµάτων κοινωνικής πρόνοιας στα άτοµα µε ειδικές ανάγκες
(ΑΜΕΑ).

Στην ερώτηση του κ. Δαβάκη θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ.
Μπόλαρης. 

Κύριε Δαβάκη, έχετε το λόγο για να µας παρουσιάσετε σύν-
τοµα την ερώτησή σας. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, σωστά η ερώτηση
την οποία υπέβαλα πριν από ενάµιση µήνα περίπου, συζητείται
µε τη διαδικασία των επικαίρων ερωτήσεων, γιατί συνεχίζει η
συγκεκριµένη ερώτηση, η οποία δεν είχε απαντηθεί τότε και γι’
αυτό έρχεται σήµερα στη Βουλή να αποκτά και να έχει τη δική
της επικαιρότητα. Και αφορά, όπως είπατε και εσείς στην ανα-
κοίνωση, την καθυστέρηση της καταβολής των προνοιακών επι-
δοµάτων, ιδιαίτερα στα άτοµα τα οποία χρήζουν αυτού του
επιδόµατος, τα ΑΜΕΑ, και γενικότερα τους ανθρώπους εκείνους
οι οποίοι έχουν σοβαρά κινητικά προβλήµατα, αλλά και ευρύτερα
προβλήµατα. 

Είναι δεδοµένο ότι η οικονοµική κρίση που µαστίζει τη χώρα
µας και τα τεράστια προβλήµατα που έχει επιφέρει και µέσω των
διαφόρων µέτρων, τα οποία κάθε µέρα βλέπουµε στην επικαιρό-
τητα, πλήττουν περισσότερο παντός άλλου τα άτοµα εκείνα, τα
οποία έχουν µεγαλύτερη ανάγκη και είναι βέβαιον ότι τα άτοµα
αυτά είναι οι αναξιοπαθούντες, αυτοί οι οποίοι έχουν τεράστια
προβλήµατα, αλλά και τα ΑΜΕΑ, τα οποία µπορεί να µην είναι
αναξιοπαθούντες, αλλά είναι άνθρωποι οι οποίοι κρέµονται από
αυτά το προνοιακό επίδοµα και αυτοί και οι οικογένειές τους.
Υπάρχει µία τάση τελευταία να εξορθολογίζουµε τα πάντα και να
λέµε, εντάξει, αργήσαµε λίγο, θα το καταβάλουµε σε λίγες µέρες
ή σε λίγες ώρες ενδεχοµένως.

Αυτό στο οποίο, όµως, πρέπει να επιστήσω την προσοχή του
παρισταµένου Υφυπουργού, γιατί είναι κάτι το οποίο νοµίζω ότι
πρέπει να το γνωρίζει, είναι ότι και οι οικογένειες αυτών των αν-
θρώπων, κύριε Υπουργέ, αλλά και τα ίδια τα άτοµα κρέµονται κυ-
ριολεκτικά –µιλάµε για την πλειοψηφία των περιπτώσεων- από
αυτό το προνοιακό επίδοµα.

Δεν µπορούµε να µιλάµε περί καθυστερήσεως καταβολής
αυτού του επιδόµατος, διότι αυτή η καθυστέρηση µπορεί να επι-
φέρει και επιφέρει, πέραν όλων των άλλων και σοβαρότατα ψυ-
χολογικά προβλήµατα σε αυτούς τους ανθρώπους, οι οποίοι
έχουν που έχουν την όλη κατάσταση την οποία διάγουν διά βίου
ενδεχοµένως, έχουν όµως και την ψυχολογική ένταση και φόρ-
τιση, που τους προξενεί αυτή κάθε αυτή η γραφειοκρατία της
πολιτείας. 

Θέλω να πιστεύω ότι η σηµερινή ερώτησή µου θα αποτελέσει
την απαρχή εξορθολογισµού του χρόνου καταβολής αυτών των
επιδοµάτων. Πρέπει να γνωρίζετε και είµαι βέβαιος ότι γνωρίζετε
πως τα επιδόµατα αυτά καταβάλλονται για το περασµένο δίµηνο,
το διατρέξαν. Αντιλαµβάνεσθε κατά τούτο ότι αυτό συνεπιφέρει
και τη βαρύτητα της αναγκαιότητας καταβολής του που αυτό αρ-
µόζει.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ. 
Ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Μπόλα-

ρης έχει το λόγο.
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, όπως ορθώς είπατε, τα επιδόµατα καταβάλ-

λονται για το προηγούµενο δίµηνο. Όταν είχε υποβληθεί η ερώ-
τησή σας, πράγµατι δεν είχαν καταβληθεί τα επιδόµατα
Σεπτεµβρίου-Οκτωβρίου, τα οποία πρέπει να καταβληθούν στις
αρχές του Νοεµβρίου. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Ιουλίου-Αυγούστου. 
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Έχουν πληρωθεί εκείνα, όπως ξέρετε. 
Υπήρχε, λοιπόν, εκκρεµότητα για το Σεπτέµβριο και Οκτώβριο.

Το πρώτο που θα ήθελα να σας πω είναι ότι αυτά τα επιδόµατα,
ενώ φαίνεται ότι καταβάλλονται από το Υπουργείο Υγείας, κατα-

βάλλονται από το Υπουργείο Εσωτερικών, µέσω των δήµων από
τους κεντρικούς αυτοτελείς πόρους. Οφείλεται σε ιστορικούς
λόγους αυτό. Παλιά το Υπουργείο Υγείας είχε τις αποκεντρωµέ-
νες υπηρεσίες του στις νοµαρχίες και οι νοµαρχίες µέσα από τη
µεταρρύθµιση της νοµαρχιακής αυτοδιοίκησης, πήραν αυτές τις
αποκεντρωµένες υπηρεσίες του Υπουργείου Υγείας, έτσι ώστε
αυτά να µείνουν τελικά στην αυτοδιοίκηση. Σήµερα τα µοιράζουν
οι δήµοι. Τα χρήµατα, λοιπόν, για το Σεπτέµβριο και τον Οκτώ-
βριο, µε δύο αποφάσεις του Υπουργού Εσωτερικών, µία στις 3
Νοεµβρίου, ένα ποσό 59.000.000 και µία στις 10 Νοεµβρίου ένα
ποσό 89.000.000 έχουν εκταµιευθεί, έφυγαν για τους δήµους για
να πάρουν οι δικαιούχοι τα χρήµατα που τους οφείλονται.

Θέλω να σας πω, ότι σωστά κάνετε τη διεκτραγώδηση των αν-
θρώπων που έχουν ανάγκες, αλλά θέλω να επισηµάνω και να
υπογραµµίσω ότι το Υπουργείο είναι σε µία κοινή προσπάθεια, η
Κυβέρνηση µε τα συναρµόδια Υπουργεία και µε το Διοικητικής
Μεταρρύθµισης και µε το Εσωτερικών, έτσι ώστε να καταρτί-
σουµε το Εθνικό Ενιαίο Μητρώο των δικαιούχων επιδοµάτων
αναπηρίας, γιατί πρέπει να σας πω ότι το προηγούµενο διάστηµα
µε χρήµατα του ελληνικού δηµοσίου φαλκιδεύτηκε ο νόµος και
άτοµα τα οποία δεν δικαιούνται και δεν έχουν τις προϋποθέσεις,
τα παίρνουν. 

Έτσι, µόνο για τη Βουλή, σήµερα σας λέω τα αποτελέσµατα
που έχω από έναν έλεγχο -δεν θα πω παραπάνω στοιχεία προτού
τα δώσω στην εισαγγελία- που έχουµε για ένα δήµο: Εξήντα
ασθενείς προσήλθαν σε κεντρικό νοσοκοµείο της Αθήνας, χωρίς
κανένας να έχει κλείσει ραντεβού και από πνευµονολόγο έχουν
πάρει βεβαιώσεις, πιστοποιητικά που αφορούν παθήσεις, όπως
αυχενικό σύνδροµο, κατάθλιψη, οσφυαλγία, χρόνια κατάθλιψη.
Κανένας από αυτούς δεν είχε φάκελο στο νοσοκοµείο. Αυτά τα
έγγραφα, από κεντρικό νοσοκοµείο χρησιµοποιήθηκαν για να πά-
ρουν αυτά τα επιδόµατα. Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι περάσαµε
σαν κράτος και εξακολουθούµε να είµαστε σε µεγάλο βαθµό, σε
µία φάση όπου δεν γίνονταν έλεγχοι. 

Επισηµαίνω την ευαισθησία της ερωτήσεώς σας και υπογραµ-
µίζω και τις παράπλευρες απώλειες που είχαµε πάνω στις οποίες
κινούµαστε σήµερα, ώστε να µαζέψουµε αυτά τα περιστατικά.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Ο ερωτών Βουλευτής κ. Αθανάσιος Δαβάκης, έχει το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, ο πυρήνας του ερω-

τήµατος είναι η έγκαιρη καταβολή των προνοιακών επιδοµάτων. 
Θέλω να πιστεύω ότι µπορεί να αποτέλεσε µία πρώτης τάξεως

ευκαιρία αυτή η κοινοβουλευτική παρέµβαση, προκειµένου επι-
τέλους σε µία περίοδο εξαιρετικής οικονοµικής κρίσεως και ψυ-
χολογικής κρίσεως γι’ αυτούς τους ανθρώπους, γιατί
αντιλαµβάνεσθε ένας άνθρωπος ο οποίος δεν βλέπει, είναι αόµ-
µατος, από το δέκτη της τηλεοράσεώς του, ακούει περί στάσεως
πληρωµών, περί χρεοκοπίας, περί όλων αυτών των συναφών θε-
µάτων που αφορούν τον κεντρικό κορµό της λεγοµένης γενικής
Κυβέρνησης, πώς αισθάνεται αυτός ο άνθρωπος όταν έχουµε να
κάνουµε µε το επίδοµά του. Όταν ακούει για στάση πληρωµών,
σκέφτεται στάση επιδόµατος. 

Άρα, λοιπόν, συναινώ προς την κατεύθυνση του εξορθολογι-
σµού των πλασµατικών αναπήρων, όπως είπατε, άλλως αναπή-
ρων-µαϊµού, αλλά αυτό το οποίο σήµερα προέχει είναι να
καταβάλλονται έγκαιρα αυτά τα επιδόµατα από τον αρµόδιο
φορέα, όπως είπατε, της τοπικής αυτοδιοίκησης, ο οποίος βέ-
βαια τροφοδοτείται οικονοµικά από εσάς.

Από την άλλη µεριά, πρέπει όλοι να καταλάβουµε ότι τέτοιου
είδους γραφειοκρατικές καθυστερήσεις δεν επιτρέπεται να
υπάρχουν, κυρία Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, σε αυτές τις περιπτώ-
σεις αυτών των συγκεκριµένων συµπολιτών µας. Θέλω να πι-
στεύω ότι κατά τούτο το Υπουργείο πρέπει να καταβάλει
συντονισµένες προσπάθειες ούτως ώστε να µην την πληρώνουν
καθυστερώντας στη διάρκεια του εξορθολογισµού ή της ανεύ-
ρεσης των πλασµατικών αναπήρων, οι πραγµατικοί ανάπηροι. 

Μπορεί να γίνει αυτό, κύριε Υπουργέ. Μου θέσατε ένα θέµα
ενός συγκεκριµένου δήµου προς ένα συγκεκριµένο θεραπευτή-
ριο, αλλά πρέπει επιτέλους, εφόσον έχετε αποφασίσει να κατα-
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φεύγετε σε αυτό, να το λύσετε το ζήτηµα και όχι να το επικαλού-
µεθα ζητώντας κατανόηση σχετικά µε τις καθυστερήσεις. Οι κα-
θυστερήσεις ξέρετε -καλύτερα ίσως από εµένα, γιατί διοικείτε
ένα Υπουργείο- που οφείλονται. Οι καθυστερήσεις αυτές δεν
πρέπει να αποτελούν τη δικαιολογία για να καθυστερούν τα προ-
νοιακά επιδόµατα σε αυτούς τους ανθρώπους. Θα µεταφέρω ένα
χαρακτηριστικό απόσπασµα, γιατί στην Αίθουσα αυτή βρισκόµα-
στε για να µεταφέρουµε τη φωνή ή την έγγραφη διαµαρτυρία
αυτών των ανθρώπων.

Όπως λένε, λοιπόν, τα άτοµα µε ειδικές ανάγκες του Νοµού
Λακωνίας: «Όλοι οι Έλληνες αντιµετωπίζουν, κύριε Δαβάκη, µε-
γάλες δυσκολίες, µα λόγω των πολλαπλών και µεγάλων προβλη-
µάτων υγείας σε εµάς, στα άτοµα µε αναπηρία, τα προβλήµατα
αυτά µεγεθύνονται. Τα πενιχρά επιδόµατά µας ενισχύουν το ει-
σόδηµα της οικογένειάς µας εντός της αγκαλιάς της οποίας είναι
µόνον δυνατόν να επιβιώσει ένα άτοµο µε αναπηρία, ώστε να αν-
τιµετωπίζονται τα αυξηµένα λόγω αναπηρίας έξοδα διαβίωσης,
ιατροφαρµακευτικής περίθαλψης κλπ.»

Θέλω, λοιπόν, να πιστεύω ότι πρέπει στην προσπάθεια εξορ-
θολογισµού, όπως είπαµε, αυτών των περιπτώσεων των αναπή-
ρων-µαϊµού, των πλασµατικών αναπήρων, να προχωρήσετε µε
συντονισµένες ενέργειες, µε εργώδεις προσπάθειες, ούτως ώστε
η καθυστέρηση να µην έχει τον αντίκτυπο που έχει -και δέκτης
αυτού είµαι κι εγώ- προς τους αναπήρους, οι οποίοι πραγµατικά
δικαιούνται και έχουν ανάγκη αυτό το επίδοµα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο Υφυ-

πουργός κ. Μπόλαρης.
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Πολύ σύντοµα θα µιλήσω.
Κύριοι συνάδελφοι, δεν είπα ότι επειδή γίνονται οι έλεγχοι

υπήρχε καθυστέρηση. Δεν είπα αυτό το πράγµα. Οι έλεγχοι γί-
νονται από πλευράς του ΣΕΥΠ, δηλαδή του Υπουργείου Υγείας,
γίνονται από το ΚΕΠΠΑ, δηλαδή το Υπουργείο Εργασίας και τους
κεντρικούς αυτοτελείς πόρους του Υπουργείου Εσωτερικών που
ανέφερα ως πηγή για τη χρηµατοδότηση των επιδοµάτων κοινω-
νικής αλληλεγγύης, των προνοιακών επιδοµάτων.

Κλείνω, λοιπόν, αυτό λέγοντας ότι οι καθυστερήσεις οι οποίες
υπήρξαν και οι οποίες δεν ήταν µόνο στα επιδόµατα, αλλά ήταν
σε πολλούς τοµείς του δηµόσιου τοµέα δεν οφείλονται στους
ελέγχους, αλλά στα γενικότερα οικονοµικά προβλήµατα που τα
ξέρετε και δεν χρειάζεται να αναφέρω ξανά. Τα επικαλεστήκατε
και εσείς προηγουµένως. Είχαν σχέση µε το γεγονός ότι κάποιοι
λογαριασµοί, κάποιοι κωδικοί είχαν κλειδωθεί εν αναµονή της
έκτης δόσης. Άλλο, λοιπόν, το ένα θέµα, άλλο το άλλο.

Υπογραµµίζω ότι τα χρήµατα και για τον Σεπτέµβριο-Οκτώβριο
έχουν εκταµιευτεί από το Υπουργείο Εσωτερικών για τα προνοι-
ακά επιδόµατα. Για το Νοµό Λακωνίας είναι 706.000 ευρώ, ήδη
έχουν εκταµιευτεί και θα τα πάρουν σε λίγες µέρες οι δικαιούχοι
τους. Και βέβαια, θέλω να σας πω ότι εµείς από πλευράς του
Υπουργείου Υγείας σε συνεργασία µε το Υπουργείο Εσωτερικών
και Διοικητικής Μεταρρύθµισης εµµένουµε στη διαδικασία, ώστε
να υπάρξει η εκκαθάριση των καταλόγων, πράγµα το οποίο θέ-
λουν πρώτα από όλα οι συµπολίτες µας, οι οποίοι είναι άτοµα µε
ειδικές ανάγκες, έτσι ώστε να µην έχουµε τα προβλήµατα στα
οποία αναφερθήκαµε. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να σας ενηµερώσω

ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν την συνεδρίαση,
αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕ-
ΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής
δεκαοκτώ µέλη του Συλλόγου «Ένωση Γυναικών Ελλάδας» Πα-
λαιού Φαλήρου.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 632/94/17-10-2011 ερώτηση
δευτέρου κύκλου και αίτηση κατάθεσης εγγράφων του Ανεξάρ-
τητου Βουλευτή κ. Ελευθερίου Αυγενάκη προς τον Υπουργό

Εσωτερικών, σχετικά µε το ύψος της κρατικής επιχορήγησης και
τα χρέη των πολιτικών κοµµάτων προς τις ελληνικές τράπεζες.

Στην ερώτηση του κ. Αυγενάκη θα απαντήσει η Αναπληρωτής
Υπουργός κ. Φωτεινή Γεννηµατά.

Το λόγο έχει ο κ. Αυγενάκης, για να παρουσιάσει την ερώτησή
του.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
Εισαγωγικά σηµειώνω ότι σύµφωνα µε τα καταγεγραµµένα

στοιχεία το 2010, χρονιά ύφεσης και σκληρής λιτότητας για όλα
τα ελληνικά νοικοκυριά, τα κόµµατα ΠΑΣΟΚ, Νέα Δηµοκρατία,
ΚΚΕ, ΣΥΡΙΖΑ, ΛΑΟΣ και ΟΙΚΟΛΟΓΟΙ επιχορηγήθηκαν µε 48,8
εκατοµµύρια ευρώ. Το ΠΑΣΟΚ έλαβε περίπου 20 εκατοµµύρια
ευρώ και η Νέα Δηµοκρατία 15,5 εκατοµµύρια ευρώ αντί-
στοιχα,ανάλογα µε τα ποσοστά που έλαβαν στις τελευταίες εθνι-
κές εκλογές.

Σηµειώνω ότι, µόνο για το πρώτο τρίµηνο του 2011, χρονιά
ακόµη σκληρότερης λιτότητας, τα κόµµατα έλαβαν συνολικά
13,5 εκατοµµύρια ευρώ από τα οποία σχεδόν 12.300.000 ευρώ
ήταν για επιχορήγηση και παρακαλώ 1.205.000 ευρώ ήταν για
ενίσχυση των ερευνητικών σκοπών των κοµµάτων. Τουλάχιστον
σκανδαλώδη θα µπορούσε να χαρακτηρίσει κάποιος την συµπε-
ριφορά των κοµµάτων κι αν ήταν µόνο αυτό.

Να σας πω για τα δάνεια και τα χρέη των ελληνικών κοµµάτων;
Το ΠΑΣΟΚ του κ. Παπανδρέου και η Νέα Δηµοκρατία του κ. Σα-
µαρά µαζί έχουν πάρει από τις τράπεζες δάνεια συνολικού
ύψους 244 εκατοµµύρια ευρώ. Παράλληλα, έχουν εκχωρήσει ως
εγγύηση της κρατικής επιχορήγησης έως το 2016, λες και ξέ-
ρουν εκ των προτέρων τι θα ψηφίσει ο ελληνικός λαός τα επό-
µενα χρόνια, άρα και τι επιχορηγήσεις θα λάβουν τα κόµµατα
τους για το επόµενο διάστηµα. 

Δεν είναι δικά µου στοιχεία αυτά, κυρία Πρόεδρε και κυρία
Υπουργέ. Είναι τα επίσηµα στοιχεία του 2010 που µου δόθηκαν
από την Διεύθυνση Εκλογών του Υπουργείου Εσωτερικών.

Ο µεγαλύτερος οφειλέτης σήµερα είναι η Νέα Δηµοκρατία του
κ. Σαµαρά µε χρέη της τάξης των 120 εκατοµµυρίων ευρώ, µε
οφειλές στην Αγροτική Τράπεζα 105 εκατοµµύρια ευρώ και στην
Τράπεζα Πειραιώς 15 εκατοµµύρια ευρώ. Ακολουθεί το ΠΑΣΟΚ
που χρωστά 114 εκατοµµύρια ευρώ, µε οφειλές στην Αγροτική
Τράπεζα σχεδόν 97 εκατοµµύρια ευρώ, στην MARFIN-ΕΓΝΑΤΙΑ
Όµιλος Βγενόπουλου 10 εκατοµµύρια ευρώ, στην Τράπεζα Πει-
ραιώς 5 εκατοµµύρια ευρώ. Σε αυτές προστέθηκαν πρόσφατα η
Τράπεζα Αττικής που ενέκρινε στα δύο κόµµατα δάνεια 3 εκα-
τοµµυρίων ευρώ.

Επιτρέψτε µου να καταθέσω στα Πρακτικά σχετικό έγγραφο
του πρώην Υπουργού κ. Ραγκούση.

Βεβαίως, αποδεχόµαστε, κυρία Υπουργέ, ότι η δηµοκρατία
έχει κόστος αλλά όχι κι έτσι. Αυτό που συµβαίνει σήµερα ξεφεύ-
γει από κάθε λογική και είναι σκάνδαλο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Αυγενάκη, κατα-
θέστε το, γιατί έχει τελειώσει ο χρόνος.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε. 
Οι χρηµατοδοτήσεις είναι προκλητικές, τη στιγµή µάλιστα που

η αγορά έχει «στεγνώσει» και οι περισσότερες επιχειρήσεις δεν
έχουν καµµία πρόσβαση στις τράπεζες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ολοκληρώστε, γιατί
υπάρχει πρόβληµα χρόνου αυτήν τη στιγµή.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Να υπενθυµίσω ταχύτατα την
πρόταση που καταθέτουµε και παρακαλώ πολύ την απάντηση
σας άµεσα. Μείωση 50% των κρατικών επιχορηγήσεων όλων των
κοµµάτων. Απαγόρευση της δανειοδότησης από όλες τις τράπε-
ζες. Απόλυτη διαφάνεια στα οικονοµικά όλων των κοµµάτων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Αυτά που λέτε υπάρ-
χουν στην ερώτησή σας. Συνεχίστε στη δευτερολογία σας.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ και καταθέτω
στα Πρακτικά τα δύο έγγραφα στα οποία αναφέρθηκα.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ελευθέριος Αυγενάκης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει η Αναπλη-
ρωτής Υπουργός κ. Γεννηµατά.
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ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-
κών): Κύριε Αυγενάκη, καταλαβαίνετε ότι αυτή τη στιγµή στο
Υπουργείο Εσωτερικών τόσο ο Υπουργός όσο κι εγώ είµαστε σε
ένα στάδιο ενηµέρωσης. Όµως λόγω ακριβώς της σοβαρότητας
της ερώτησής σας δεν θελήσαµε να µη συζητηθεί η ερώτηση
αυτή. Καταλαβαίνετε ότι θα πρέπει κατά κύριο λόγο να περιορι-
στούµε στα στοιχεία της υπηρεσίας και να επιφυλαχθούµε για
µια αναλυτικότερη συζήτηση της υπόθεσης αυτής το επόµενο
διάστηµα. 

Νοµίζω όµως ότι το πρώτο στο οποίο πρέπει να συµφωνή-
σουµε εδώ –και µπορούµε να συµφωνήσουµε όλοι- είναι ότι δεν
υπάρχει κανείς που να µην αντιλαµβάνεται ότι δεν µπορούµε να
σπαταλήσουµε ούτε 1 ευρώ. Δεν έχουµε την πολυτέλεια, δεν
έχουµε περιθώριο σε αυτές τις κρίσιµες στιγµές για άλλες σπα-
τάλες του δηµοσίου.

Πιστεύω, όµως, βαθύτατα ότι δεν υπάρχει κανένα πολιτικό
κόµµα αυτή τη στιγµή και κανένα µέλος του ελληνικού Κοινοβου-
λίου που να θέλει να αποµυζά τον ελληνικό λαό. Νοµίζω πως
αυτό θα πρέπει να γίνει απόλυτα κατανοητό. 

Το γεγονός ότι όλοι συναισθανόµαστε την ευθύνη των στιγµών
και συµφωνούµε στη µείωση της κρατικής σπατάλης, δεν συνε-
πάγεται ότι θα καταργήσουµε τα κόµµατα ή την Κοινοβουλευτική
Δηµοκρατία. Το πολιτικό σύστηµα είναι αυτό που σ’ αυτήν τη
τόσο δύσκολη στιγµή καλείται να βρει τις λύσεις, να εξασφαλίσει
ένα βιοτικό επίπεδο καλύτερο, να δώσει προοπτική στη χώρα. 

Καλείται να δικαιολογήσει, αν θέλετε, την παρουσία του αυτήν
τη στιγµή περισσότερο από ποτέ, αλλά µέσα από το πολιτικό σύ-
στηµα θα δοθούν οι λύσεις στα προβλήµατα και την κρίση που
αντιµετωπίζει η χώρα. Για να το καταφέρει αυτό, θα πρέπει να
υπάρχει και γι’ αυτό θα πρέπει τα πολιτικά κόµµατα να λειτουρ-
γούν σωστά και να µπορούν να καλύψουν και τα πάγια έξοδά
τους και φυσικά όλοι αυτοί που χρηµατοδοτούνται να αντιµετω-
πίσουν και τις δαπάνες για τους εργαζόµενους που έχουν και
απασχολούν. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Ο τρόπος που η δηµοκρατία µας έχει επιλέξει, ώστε να υπάρ-
χει διαφάνεια και ορθή διαχείριση, είναι η χρηµατοδότηση. Από
εκεί και πέρα, τα πολιτικά κόµµατα µπορούν να ενισχύσουν τα
έσοδά τους και από τις εισφορές των µελών τους. Άρα η χρηµα-
τοδότηση των κοµµάτων είναι θεσµικά κατοχυρωµένη και απα-
ραίτητη, προκειµένου να θωρακίσουµε το πολιτικό σύστηµα
απέναντι σε φαινόµενα διαπλοκής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Αναπληρωτού Υπουργού)

Όσον αφορά το πρώτο σας ερώτηµα, το Υπουργείο Εσωτερι-
κών δεν έχει την ευθύνη για τα χρέη των πολιτικών κοµµάτων
προς τις τράπεζες, σύµφωνα µε το ν. 3023/2002. Από τις διατά-
ξεις του άρθρου 18 του ίδιου νόµου, προβλέπεται η δηµοσίευση
ισολογισµού και ειδικής έκθεσης εκλογικών εσόδων και δαπανών
των πολιτικών κοµµάτων. 

Συγκεκριµένα, τα πολιτικά κόµµατα και οι συνασπισµοί κοµµά-
των που λαµβάνουν κρατική χρηµατοδότηση δηµοσιεύουν το
πρώτο δίµηνο κάθε έτους σε δύο τουλάχιστον καθηµερινές εφη-
µερίδες της Αθήνας ισολογισµό εσόδων και δαπανών. 

Επίσης, τα πολιτικά κόµµατα και οι συνασπισµοί, που λαµβά-
νουν εκλογική χρηµατοδότηση, συντάσσουν και δηµοσιεύουν ει-
δική έκθεση εκλογικών εσόδων και δαπανών εντός δύο µηνών
µετά τη διενέργεια των εκλογών είτε πρόκειται για την ανάδειξη
του ελληνικού είτε του ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου. Η ειδική έκ-
θεση δηµοσιεύεται µέσα στην παραπάνω προθεσµία στην Εφη-
µερίδα της Κυβέρνησης.

Με τις παραπάνω πρόνοιες έχουν θεσµοθετηθεί εχέγγυα για
τη δηµοσιότητα και τη διαφάνεια των οικονοµικών στοιχείων των
κοµµάτων, τα οποία είναι έτσι διαθέσιµα σε κάθε ενδιαφερόµενο
πολίτη. 

Όσον αφορά το δεύτερο σκέλος της ερώτησής σας και τα
αναλυτικά στοιχεία χρηµατοδότησης, επιφυλάσσοµαι να απαν-
τήσω στη δευτερολογία, γιατί ήδη έχω πάρει αρκετό χρόνο πα-
ραπάνω απ’ όσο δικαιούµαι. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Ανεξάρ-

τητος Βουλευτής κ. Ελευθέριος Αυγενάκης.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κυρία Υπουργέ, τα δύο µεγάλα

κόµµατα αρνούνται, όπως φαίνεται, ότι οι εποχές έχουν αλλάξει.
Αρνούνται να αντιληφθούν τις τεκτονικές αλλαγές που λαµβά-
νουν χώρα και κυρίως τις απαιτήσεις της κοινωνίας για διαφά-
νεια, εντιµότητα, αλλά και λογική.

Με την απάντησή σας, προκαλείτε το κοινό αίσθηµα και δεί-
χνετε ότι το κοµµατικό σύστηµα επιµένει να λειτουργεί, όπως και
εσείς, ως Υπουργός ΠΑΣΟΚ στην Κυβέρνηση Παπαδήµου, επι-
µένετε να λειτουργείτε µε τον τρόπο που λειτουργούσατε πάν-
τοτε και τον τρόπο που λειτουργούσε το πολιτικό σύστηµα της
χώρας, σε πείσµα των απαιτήσεων της ίδιας της κοινωνίας που
θεωρητικά τουλάχιστον ακόµα εκπροσωπείτε.

Δεν έχει αλλάξει η συµπεριφορά των δύο παλαιών κοµµάτων.
Αυτό το διαβεβαιώνει ο αυτοεγκλωβισµός του κ. Σαµαρά στα
περί υπογραφής. Κλείστηκε σ’ ένα αδιέξοδο, που ο ίδιος δηµι-
ούργησε µε «τα ψεύτικα τα λόγια τα µεγάλα», τα οποία εκστόµισε
λίγο πριν. 

Σήµερα δηµιουργεί πρόβληµα στη χώρα, διακινδυνεύοντας
την εκταµίευση της έκτης δόσης, την ίδια ώρα που φαίνεται να
υπογράφει µε ευκολία για διαρκώς περισσότερες προκλητικές
δανειοδοτήσεις για το κόµµα του και βεβαίως να καλύπτει την
κακή διαχείριση δηµοσίου χρήµατος του ίδιου ή των υπηρεσιών
του κ. Σκορδά.

Αντίστοιχα, ο κ. Παπανδρέου συνεχίζει να φέρεται σαν να πα-
ραµένει Πρωθυπουργός της χώρας, συγκαλώντας ψευδοϋπουρ-
γικά συµβούλια διαρρέοντας στοιχεία για συνοµιλίες κορυφής
µε ηγέτες του κόσµου. Να πουν αλήθεια τι; Βέβαια, το δηµόσιο
χρήµα και εκεί, στο ΠΑΣΟΚ, χάνεται στους διαδρόµους της Ιπ-
ποκράτους, χωρίς να µπορεί ο κ. Σπυρόπουλος να µας πει για
την πορεία του. 

Σαν να µην φθάνουν όλα αυτά, µετά την εξάντληση των περι-
θωρίων της Αγροτικής Τράπεζας, της MARFIN και της Πειραιώς,
ΠΑΣΟΚ και Νέα Δηµοκρατία στράφηκαν στην Τράπεζα Αττικής
και προχώρησαν σε νέα δάνεια, παρ’ όλο που τα ποσοστά τους
στην επόµενη εκλογική µάχη θα κατακρηµνιστούν, όπως διαβλέ-
πουν όλες οι δηµοσκοπήσεις. 

Ερωτώ, κυρία Υπουργέ και κύριε Πρόεδρε της Βουλής: Δεν
έχουν ευθύνη και οι διοικήσεις των τραπεζών αυτών για τις δα-
νειοδοτήσεις; Ποιος, αλήθεια, τις ελέγχει; Καλώ τον οικονοµικό
εισαγγελέα να παρέµβει άµεσα στο προκλητικό αυτό θέµα και
την Τράπεζα της Ελλάδος να αναλάβει το µερίδιο της ευθύνης
που της αναλογεί. 

Δικαίως, λοιπόν, οι πολίτες ερωτούν: Πώς µπορούν τα χρεο-
κοπηµένα κόµµατα να βρίσκουν δάνεια από µια τράπεζα ακόµα
και ιδιωτική; Τι είδους συµφωνίες έχουν γίνει αυτήν την ώρα; Το
προηγούµενο διάστηµα πληρώνονταν κανονικά τα δάνεια που
είχαν λάβει ή ήταν δανεικά και αγύριστα;

Και πάνω απ’ όλα πώς µπορούν οι πολίτες να εµπιστευθούν τη
διακυβέρνηση της χώρας σε Σαµαρά, Παπανδρέου, σε Νέα Δη-
µοκρατία και ΠΑΣΟΚ αντίστοιχα, όταν δεν µπορούν να διοική-
σουν οι ίδιοι µε χρηστό τρόπο τα δικά τους οικονοµικά; Πώς
µπορούν να µας πείσουν δηλαδή ότι είναι σε θέση ή ακόµη κι ότι
έχουν την ικανότητα να διαχειριστούν την οικονοµία της χώρας
όταν δεν µπορούν να συµµαζέψουν τα οικονοµικά των κοµµάτων
τους; Τι θα γίνουν τα δάνεια αυτά στο ενδεχόµενο «κουρέµατος»
του χρέους των τραπεζών; Πόσο ανεξάρτητα είναι αλήθεια τα
κόµµατα, όταν δηµιουργούνται τόσο µεγάλες εξαρτήσεις από
συγκεκριµένους επιχειρηµατικούς κύκλους, οι οποίοι είναι και µε-
γαλοµέτοχοι σε ορισµένες από τις τράπεζες που χορηγούν αυτά
τα προκλητικότατα δάνεια; 

Την ίδια ώρα οι ευθύνες στα κόµµατα της Αριστεράς είναι εξί-
σου µεγάλες. Σηµειώστε ότι οι δανειακές υποχρεώσεις ξεπερ-
νούν σε ΚΚΕ και ΣΥΡΙΖΑ τα 10 εκατοµµύρια ευρώ, ενώ οι
επιχορηγήσεις τους από το δηµόσιο χρήµα το 2010 έφθασαν συ-
νολικά τα 2,2 εκατοµµύρια ευρώ, την ίδια ώρα που γίνονται υπέρ-
µαχοι του «Δεν πληρώνω, δεν πληρώνω». Όµως σε ό,τι µας
αφορά, πληρωνόµαστε κανονικότατα! Γι’ αυτό λοιπόν άµεσα
πρέπει να συζητήσουµε, και ενόψει της συζήτησης του προϋπο-
λογισµού, κύριε Πρόεδρε, να υπάρξει 50% τουλάχιστον µείωση
των κρατικών επιχορηγήσεων όλων των κοµµάτων και άµεση κα-
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τάργηση κάθε είδους δανειοδότησής τους από τις τράπεζες και
βέβαια δηµοσιοποίηση των οικονοµικών των κοµµάτων, όλων, µα
όλων, κι όχι µερικώς. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει η Αναπλη-

ρωτής Υπουργός Εσωτερικών κ. Γεννηµατά.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-

κών): Κύριε Αυγενάκη, θέλω πραγµατικά να πω ότι χρησιµοποι-
είτε τη συγκεκριµένη ερώτηση για να µιλήσετε απαξιωτικά για
µία Κυβέρνηση, που έχει αυτήν τη στιγµή…

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Για τα κόµµατα µίλησα, όχι για
την Κυβέρνηση. 

ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-
κών): Μιλήσατε και για την Κυβέρνηση Παπαδήµου, µιλήσατε για
το Γιώργο Παπανδρέου, µιλήσατε για τα κόµµατα που τη στηρί-
ζουν. 

Εγώ θα σας πω το εξής. Αυτήν τη στιγµή η µεγάλη πλειοψηφία
του ελληνικού λαού στηρίζει αυτή την Κυβέρνηση και προσδοκά
να µπορέσει να υλοποιήσει τους στόχους της, γιατί µέσα ακρι-
βώς από την επιτυχία του έργου αυτής της Κυβέρνησης κρίνεται
η πορεία της Ελλάδος, η προοπτική για τα παιδιά µας, κρίνεται
το αν οι θυσίες που έκαναν δύο χρόνια τώρα οι Έλληνες πολίτες
δεν θα πέσουν σ’ ένα βαρέλι χωρίς πάτο. Και πραγµατικά θεωρώ
απαράδεκτο µε πρόσχηµα τη χρηµατοδότηση και τα χρέη των
κοµµάτων στις τράπεζες να ξεκινάτε µία τέτοια τοποθέτηση µέσα
στην πρώτη εβδοµάδα των προσπαθειών µας.

Ήρθα εδώ να σας απαντήσω ακριβώς γιατί θεωρώ πάρα πολύ
σοβαρό ζήτηµα τη χρηµατοδότηση των κοµµάτων, τη λειτουργία
των κοµµάτων, τη διαφάνεια και την αξιοπιστία του πολιτικού συ-
στήµατος και, αν θέλετε, την αξιοπρέπειά του. Γιατί πρέπει να
διαφυλάξουµε όλοι εµείς την αξιοπρέπεια του πολιτικού συστή-
µατος, αν θέλουµε να εγγυηθούµε την πορεία της Κοινοβουλευ-
τικής Δηµοκρατίας, την ποιότητα της Δηµοκρατίας µας και όχι
µόνο την προοπτική των οικονοµικών αυτής της χώρας. Εγώ
θεωρώ ότι το πολιτικό ζήτηµα είναι εξίσου σηµαντικό µε το οικο-
νοµικό αυτή την ώρα και αν θέλετε, θεωρώ ότι είναι πάρα πολύ
σηµαντικό το ότι η προηγούµενη Κυβέρνηση και ο προηγούµενος
Πρωθυπουργός κατάφεραν να εξασφαλίσουν αυτή τη Συµφωνία
της 26ης Οκτωβρίου. Διότι µιλήσατε πολύ απαξιωτικά για τις συ-
ναντήσεις του προηγούµενου Πρωθυπουργού µε τους υπόλοι-
πους Ευρωπαίους ηγέτες. 

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Δεν είπα αυτό το πράγµα. 
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-

κών): Θέλω να σας πω ότι η βάση αυτής της Κυβέρνησης, η
βάση της συναίνεσης, της συνεργασίας και της όποιας προοπτι-
κής υπάρχει για τη χώρα είναι ακριβώς η Συµφωνία που κλεί-
στηκε στις 26 Οκτωβρίου και θεωρώ ότι είναι πάρα πολύ κρίσιµο

ζήτηµα το να αντεπεξέλθουµε και να σφραγίσουµε αυτή τη συµ-
φωνία. 

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Μα, δεν είπα αυτό…
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-

κών): Από εκεί και πέρα, τα ζητήµατα της χρηµατοδότησης των
κοµµάτων είναι πάρα πολύ σοβαρά ζητήµατα. Απαιτούν µελέτη
από την πλευρά του Υπουργείου Εσωτερικών, επεξεργασία συγ-
κεκριµένης πρότασης και εξαντλητικό διάλογο µε όλα τα κόµ-
µατα και προφανώς δεν µπορεί να εξαντληθεί το θέµα στα
πλαίσια µιας ερώτησης και µιας απάντησης από τη µεριά µας µία
µόλις εβδοµάδα αφότου έχουµε αναλάβει. Έχω όλα τα στοιχεία.
Η ερώτηση που απευθύνατε σ’ εµάς είναι η πρώτη. Είναι µόλις
µία εβδοµάδα που είµαστε σ’ αυτό το Υπουργείο… 

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Δεκατέσσερις ερωτήσεις έχω
κάνει και απάντηση δεν έχω λάβει. Η ερώτηση που σας απευ-
θύνω είναι η τέταρτη. 

ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-
κών):…και πραγµατικά πιστεύω ότι καµµία απάντηση των τριών
λεπτών δεν µπορεί να προκαταλάβει µια εξαντλητική µελέτη,
αποτύπωση της κατάστασης και εξαντλητικό διάλογο που πρέπει
να γίνει µε τα κόµµατα.

Θεωρώ ότι πράγµατι πρέπει να υπάρξει αυτός ο διάλογος.
Έχω τα πλήρη στοιχεία για τη χρηµατοδότηση του 2009, του
2010 και του 2011, έτσι όπως ζητήσατε στην ερώτησή σας.

Επειδή, όµως δεν έχω το χρόνο να αναφερθώ, θα τα καταθέσω
για να υπάρχουν στα Πρακτικά. 

Ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό η Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών κ.

Φωτεινή Γεννηµατά καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερ-
θέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των αναφορών και ερωτή-
σεων.

Κύριοι συνάδελφοι, θα εισέρθουµε στη συζήτηση για την αί-
τηση άρσης της ασυλίας του Βουλευτού κ. Χρήστου Μαρκογιαν-
νάκη.

Προκειµένου να προσέλθουν στην Αίθουσα οι συνάδελφοι
Βουλευτές που συµµετέχουν αυτήν τη στιγµή σε διάφορες επι-
τροπές που συνεδριάζουν, µεταξύ αυτών και η επιτροπή του
προϋπολογισµού που συζητά τον κατατεθέντα προϋπολογισµό,
θα διακόψουµε τη συνεδρίαση για δέκα λεπτά και επανερχόµενοι
θα έχουµε τη δυνατότητα να δώσουµε το λόγο σε όποιον τον ζη-
τήσει. 

Διακόπτουµε για δέκα λεπτά.
(ΔΙΑΚΟΠΗ)
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(ΜΕΤΑ ΤΗ ΔΙΑΚΟΠΗ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, επαναλαµβάνεται η διακοπείσα συνεδρίαση, προκειµέ-
νου να προσέλθουν στην Αίθουσα οι συνάδελφοι Βουλευτές που
συµµετείχαν στις συνεδριάσεις επιτροπών. 

Εισερχόµαστε στην 

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ

Συζήτηση και λήψη απόφασης, σύµφωνα µε τα άρθρα 61 και
62 του Συντάγµατος και 83 του Κανονισµού της Βουλής, για την
αίτηση άρσης ασυλίας του Βουλευτή κ. Χρήστου Μαρκογιαν-
νάκη.

Θυµίζω ότι η συζήτηση διεξάγεται µε τη διαδικασία του άρ-
θρου 108 παράγραφος 1 εδάφιο β’ και εποµένως το λόγο δι-
καιούται να πάρει ο Βουλευτής που έχει αντίρρηση στην αίτηση
του εισαγγελέα για άρση ασυλίας. Ο λόγος δίδεται πάντα, εφό-
σον ζητηθεί, στο Βουλευτή στον οποίο αφορά η αίτηση και στους
Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους, οι οποίοι οµιλούν µετά τους
τυχόν οµιλητές της κάθε υπόθεσης. 

Σύµφωνα µε το άρθρο 83 του Κανονισµού, η Βουλή δεν εισέρ-
χεται στην ουσία των υποθέσεων, αλλά ερευνάται µόνο αν η
πράξη για την οποία ζητείται η άρση της ασυλίας συνδέεται µε
την πολιτική ή κοινοβουλευτική δραστηριότητα του Βουλευτή ή
η δίωξη ή η µήνυση ή η έγκληση υποκρύπτει πολιτική σκοπιµό-
τητα. 

Τέλος, υπενθυµίζω ότι έχουµε δεχθεί επί των αιτήσεων άρσης
ασυλίας η Βουλή να αποφασίζει µε ονοµαστική ψηφοφορία, για
να αποφεύγεται η οποιαδήποτε σύγχυση στην καταµέτρηση των
ψήφων και στην εξαγωγή του αποτελέσµατος που θα µπορούσε
να οδηγήσει σε αµφισβητήσεις των αποτελεσµάτων και για τη δι-
ευκόλυνση και µόνο της ονοµαστικής ψηφοφορίας να καταρτί-
ζεται ψηφοδέλτιο. 

Το ψηφοδέλτιο, στο οποίο κάθε συνάδελφος θα αναγράφει το
όνοµά του και την εκλογική του περιφέρεια, θα καταχωρίζεται
στα αντίστοιχα Πρακτικά. Ανταποκρινόµεθα έτσι στις διατάξεις
του άρθρου 83 που απαιτεί φανερή ψηφοφορία. 

Αφού, λοιπόν, ολοκληρωθεί η συζήτηση επί της περίπτωσης
της σηµερινής Ειδικής Ηµερήσιας Διάταξης, θα προχωρήσουµε
σε ονοµαστική ψηφοφορία, όπως σας περιέγραψα. Η υπόθεση
αφορά στο συνάδελφο κ. Χρήστο Μαρκογιαννάκη. Οι λεπτοµέ-
ρειες της υπόθεσης αναφέρονται στο σχετικό ενηµερωτικό ση-
µείωµα που διενεµήθη µαζί µε την Ειδική Ηµερήσια Διάταξη. 

Επί της αιτήσεως που αφορά στον κ. Χρήστο Μαρκογιαννάκη
υπάρχει συνάδελφος που ζητά το λόγο κατά το άρθρο 108 του
Κανονισµού; 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Εγώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ορίστε, κύριε συνά-

δελφε, έχετε το λόγο για πέντε λεπτά. Μπορείτε να οµιλήσετε
και από το έδρανό σας και από του Βήµατος. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα οµιλήσω
από του Βήµατος. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Παρακαλώ, κύριε Μαρ-
κογιάννη.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κύριοι συνάδελφοι, αν ανα-
τρέξει κάποιος στα Πρακτικά που αφορούν τις ψηφοφορίες για
άρση ασυλίας, θα δει ότι οι Βουλευτές της Δηµοκρατικής Συµ-
µαχίας, από τότε που ο καθένας µας προσχώρησε στο κόµµα,
ψηφίζουµε µονίµως υπέρ της άρσης ασυλίας οτιδήποτε και αν
αφορά το σχετικό εισαγγελικό αίτηµα. 

Μπορεί αυτό να ακούγεται ότι είναι υπερβολή. Όµως, υπάρχει
το κλίµα απαξίωσης της πολιτικής και µια γενικευµένη άποψη ότι
οι πολιτικοί είναι στο απυρόβλητο για ό,τι και να κάνουν, έχοντας
θεσµοθετήσει πλέγµα αυτοπροστασίας και το ακαταδίωκτο, αυτό
δε σε συνδυασµό µε καταχρήσεις του παρελθόντος επιβάλλει σε
εµάς, ως νέο κόµµα που πιστεύουµε ότι το δηµόσιο βίο πρέπει να
τον διακρίνει η διαφάνεια και η ισονοµία, προς το παρόν, µέχρι την
αναθεώρηση του Συντάγµατος, να κάνουµε ό,τι µπορούµε προς
την κατεύθυνση αυτή. Άλλωστε, δεν είναι το µόνο που έχουµε κάνει. 

Υπενθυµίζω την τροπολογία, την οποία είχαµε καταθέσει –που
ψηφίστηκε και έχει γίνει νόµος του κράτους- βάσει της οποίας

στην περίπτωση που παραπέµπεται ο Υπουργός µε το άρθρο 86
του Συντάγµατος, αν τίθεται θέµα παραγραφής, έχει το δικαίωµα
να ζητήσει να προταχθεί η ουσία της υπόθεσης. 

Ήταν ένα σοβαρό βήµα, το απεδέχθη τότε ο Υπουργός Δικαιο-
σύνης και έχει γίνει νόµος του κράτους. 

Συνεπείς, λοιπόν, µε τη λογική που διέπει την εν γένει στάση
µας µέχρι τώρα στην αντιµετώπιση θεµάτων διαφάνειας, ζητώ
και εγώ να γίνει –εκ των προτέρων το λέω- δεκτό το αίτηµα των
εισαγγελικών αρχών ψηφίζοντας αντίθετα µε την εισήγηση της
επιτροπής δεοντολογίας της Βουλής, η οποία εισηγείται µε 6
προς 1 να µην αρθεί η ασυλία µου. Εγώ λέω ότι πρέπει να την
άρετε, διότι θέλω να είµαι συνεπής µε εκείνα που έχουµε κάνει
µέχρι τώρα ως κόµµα, παρά το γεγονός ότι εκείνο για το οποίο
µου υπέβαλε έγκληση ο συνάδελφος κ. Τζαβάρας είναι η κλασική
περίπτωση πολιτικής δραστηριότητος µου ως Βουλευτή. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, εν προκειµένω, όµως, συντρέχουν και
άλλοι σοβαροί ουσιαστικοί λόγοι που επιβάλλουν –εγώ επιµένω-
τη λήψη απόφασης για την άρση της ασυλίας µου.

Για ποιο πράγµα µε κατηγορεί ο κ. Τζαβάρας; Ακούστε. Στις
8/7/2011 βγήκα στο βραδινό δελτίο ειδήσεων του τηλεοπτικού
σταθµού «MEGA» και είπα περίπου ότι η συνεχιζόµενη ταλαιπω-
ρία µου οφείλεται στα πολύµηνα παζάρια που έκαναν τα δύο µε-
γάλα κόµµατα µε πρωταγωνιστές τους κ. Βαλυράκη και Τζαβάρα,
οι οποίοι ήταν επικεφαλής των οµάδων Βουλευτών των δύο κοµ-
µάτων που συµµετείχαν στην επιτροπή, η οποία εξέταζε τότε την
υπόθεση της «SIEMENS».

Δεν είχα πει, όµως, µόνο αυτά. Την ίδια ηµέρα είχε κατατεθεί
πρόταση κατηγορίας για απιστία σε βάρος µου σε βαθµό κα-
κουργήµατος υπογεγραµµένη από τους συναδέλφους του
ΠΑΣΟΚ. Η πρόταση αυτή στηριζόταν σε ένα αστείο πόρισµα της
προαναφερθείσης εξεταστικής επιτροπής, το οποίο αφού παρέ-
µεινε επί επτά µήνες στα αζήτητα, µετά από δύο δικές µου επι-
στολές προς τον κ. Παπανδρέου και κ. Σαµαρά και µε µία
νοµοθετική παρέµβαση στο νόµο περί ευθύνης Υπουργών που
έγινε για την περίσταση ήρθε στη Βουλή και µε τη σχετική κατη-
γορία.

Είχα µιλήσει, λοιπόν, τότε στο δελτίο για άθλια µεθόδευση, για
κουκούλωµα αυτού του µεγάλου σκανδάλου, για προστασία κλε-
φτών, απατεώνων, λωποδυτών και µιζαδόρων και προπάντων για
µεθόδευση διασυρµού αθώων, τα ονόµατα των οποίων χρησιµο-
ποιήθηκαν ως φύλο συκής προκειµένου να ικανοποιηθεί η κοινή
γνώµη. 

Μίλησα, κύριοι συνάδελφοι, πολιτικά, δεν µίλησα προσωπικά.
Δεν µε ενδιέφερε να πλήξω τον κ. Τζαβάρα ή τον κ. Βαλυράκη.
Ήθελα να προστατεύσω την τιµή και την υπόληψή µου ως Βου-
λευτή και γι’ αυτό είπα αυτά τα πράγµατα.

Κύριοι συνάδελφοι, το σκάνδαλο της «SIEMENS» ήταν κατά
την άποψή µου το ένα από τα τρία µεγαλύτερα σκάνδαλα τα
οποία συνετάραξαν το πανελλήνιο την τελευταία δεκαπενταετία.
Τα άλλα δύο, Χρηµατιστήριο και κόστος των Ολυµπιακών Αγώ-
νων, το σύστηµα τα αντιµετώπισε µε σιγή. Το συγκεκριµένο,
όµως, το αντιµετώπιση µε απύθµενο θράσος. Χρησιµοποιήθηκαν
οι θεσµοί, η Βουλή, κόµµατα, εξεταστική επιτροπή. 

Το µέγεθος του σκανδάλου ωχριά µπροστά στις µεθοδεύσεις
του συστήµατος προκειµένου να το κουκουλώσουν. Ήταν απί-
στευτες οι προσπάθειες του συστήµατος –και προσέξτε παρα-
καλώ πολύ- προκειµένου να περάσει στην κοινή γνώµη ότι η
σχετική εξεταστική επιτροπή ήταν το αποτελεσµατικότερο και
ηθικότερο δηµιούργηµα της Βουλής των Ελλήνων και ας βοού-
σαν σχεδόν οι πάντες για συνεχή παζάρια που έκαναν οι πρωτο-
µάστορες κ. Βαλυράκης και Τζαβάρας. 

Το αποτέλεσµα αυτής της κακόγουστης φάρσας εντέλει ήταν
να γίνει πρόταση –παρακαλώ!- για το µεγάλο σκάνδαλο της
«SIEMENS», αυτό που συνετάραξε το πανελλήνιο, για τέσσερις
πρώην Υπουργούς, δύο από το ΠΑΣΟΚ και δύο από τη Νέα Δη-
µοκρατία. Εντέλει δε µόνο για δύο, εµού και του κ. Αλογο-
σκούφη, διότι για τους άλλους δύο είχαν παραγραφεί τα
αδικήµατα τα οποία τους απεδίδεντο. 

Ευτυχώς την τιµή του Κοινοβουλίου την έσωσαν τα µικρά κόµ-
µατα και αρκετοί συνάδελφοι από το ΠΑΣΟΚ, οι οποίοι παρά την
κοµµατική γραµµή ψήφισαν αυτό που τους επέβαλε η συνείδησή
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τους και τίποτα περισσότερο.
Αυτή µεν ήταν και είναι διαχρονικά η συµπεριφορά του συ-

στήµατος. Σκάνδαλα, κουκουλώµατα, µεθοδεύσεις, όλες αυτές
οι αθλιότητες, κύριοι συνάδελφοι, που έχουν συµβάλει στο να
βρίσκεται η χώρα εδώ που βρίσκεται. Όλα αυτά, ο καθένας µας
ξέροντας πού ζούµε, θα µπορούσαν να τον κάνουν να θυµώσει,
να αντιδράσει, να οικτίρει, αν θέλετε, το κατάντηµα της κοινο-
βουλευτικής µας δηµοκρατίας.

Το να έχεις κάνει, όµως, τη δουλειά σου υπερβαίνοντας το αν-
θρωπίνως δυνατό για να µη διασυρθεί η χώρα σου και να έχεις
προστατεύσει ως κόρη οφθαλµού το τελευταίο ευρώ του Έλ-
ληνα φορολογούµενου και κάποιοι, εκτελώντας εντολές, να σε
κάνουν αντικείµενο πολύµηνων παζαριών –γιατί αυτό είχε γίνει-
πάει πολύ.

Για µένα αυτό είναι δεδοµένο, ότι είχαν γίνει τα παζάρια, όπως
είναι και δεδοµένο ότι, αν δεν µε είχε διαγράψει η Νέα Δηµοκρα-
τία και ο κ. Σαµαράς, θα είχε προστατευθεί το όνοµά µου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Μαρκογιαννάκη,
παρακαλώ να ολοκληρώνετε, διότι τώρα µπαίνετε σε ένα θέµα
άλλο, διαφορετικό.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Δεν θα ήµουν «κρεµασµένος» για έναν ολόκληρο χρόνο σχε-

δόν στα µανταλάκια, παρέα µε τον κ. Τσοχατζόπουλο και τον κ.
Μαντέλη.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κλείστε, σας παρα-
καλώ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ολοκληρώστε, σας πα-

ρακαλώ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Ας απαντήσουν και αν εδώ

µου απαντήσουν ο κ. Βαλυράκης και ο κ. Τζαβάρας για ποιο
λόγο, όταν επί µήνες ελέγετο στα κανάλια και εγράφετο στις
εφηµερίδες ότι γίνονται παζάρια για το πόσοι πρώην Υπουργοί
θα είναι και από τα Κόµµατα της Νέας Δηµοκρατίας και του
ΠΑΣΟΚ στην κατηγορία, δεν αντέδρασαν, ειλικρινώς αυτήν τη
στιγµή θα ζητήσω συγγνώµη. Όταν οι άλλοι τα έλεγαν, δεν
υπήρξε πρόβληµα. Από αυτό εδώ το Βήµα ελέχθη από πολλούς
Βουλευτές αυτό το οποίο είπα εγώ εκείνο το βράδυ στο κανάλι,
κάτω αν θέλετε και από το θυµό διαπόµπευσης η οποία συνεχι-
ζόταν σε βάρος µου.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε, κύριε συνάδελφε, σας παρακαλώ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, εκείνο το οποίο έχω να πω είναι το εξής

πράγµα: Εγώ θέλω αυτή η υπόθεση, έστω και ως παρωνυχίς που
είναι, να πάει στη δικαιοσύνη, όπως είχα ζητήσει από την αρχή η
υπόθεση να πάει στη δικαιοσύνη. Σε κάθε περίπτωση εγώ υπό-
σχοµαι ένα πράγµα στον αγαπητό µου και εκλεκτό συνάδελφο,
τον κ. Τζαβάρα.

Αγαπητέ συνάδελφε, θα έλθει η ώρα που θα µε εκλιπαρείτε
για να µην έχω αντιρρήσεις στην ανάκληση της έγκλησης που θα
θέλετε να κάνετε και εγώ θα το αρνούµαι. Σε κάθε δε περίπτωση,
ελάχιστο δείγµα φιλότιµου, θα σας επέβαλλε τη µήνυση να µην
την καταθέσετε στην εισαγγελία της ιδιαίτερης εκλογικής σας
περιφέρειας αλλά στην αρµόδια εισαγγελία Αθηνών, όπου θα
µπορούσαµε να πάµε να λύσουµε τις διαφορές µας και όχι στον
Πύργο.

(Χειροκροτήµατα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Υπάρχει άλλος συνά-

δελφος που θέλει να πάρει το λόγο επί της προτάσεως για
άρσης της ασυλίας;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω
το λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ορίστε, κύριε Τζαβάρα,
έχετε το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, αντιλαµβάνο-
µαι τη δεινή θέση στην οποία έχει περιέλθει ο συνάδελφος. Σέ-
βοµαι το δικαίωµα του να υπερασπίσει τον εαυτό του. Τα όσα
πρόκειται να υποστηρίξω για την υπεράσπιση της τιµής και της

υπόληψής µου δεν θα του δώσω τη δυνατότητα να τα ακούσει
σε αυτή την Αίθουσα, γιατί εδώ δεν πρόκειται -τουλάχιστον εξαι-
τίας µου- να επιτρέψω να µετατραπεί η Βουλή σε δικαστήριο.

Εδώ η µοναδική δυνατότητα που έχουν οι συνάδελφοι είναι να
εφαρµόσουν το Σύνταγµα, το οποίο στις περιπτώσεις της άρ-
σεως ασυλίας κατά εκείνων που διώκονται για οποιοδήποτε αδί-
κηµα, εξαιρεί την περίπτωση -γιατί τη θεωρεί ότι δεν έχει καµία
σχέση µε τη δραστηριότητα του Βουλευτή- της συκοφαντικής
δυσφήµισης. Επαναλαµβάνω ότι εξαιρεί αυτή την περίπτωση.

Εποµένως, γι’ αυτό ειδικά το αδίκηµα δεν θα έπρεπε καν να γί-
νεται λόγος εδώ. Απλώς θα πρέπει να διευκολυνθεί η διαδικασία
ενώπιον της δικαιοσύνης και τίποτε άλλο. Τα άλλα θα τα µάθει ο
κύριος συνάδελφος στον αρµόδιο τόπο και από εκείνον ο οποίος
ξέρει να υπερασπίζεται τον εαυτό του, χωρίς να χρειάζεται υπο-
δείξεις από κανέναν.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Θύµισα νωρίτερα και
εγώ ότι εδώ δεν εισερχόµεθα στην ουσία καµµιάς υπόθεσης.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Είµαι, βέβαια, αποφασισµένος
να σεβαστώ το συνάδελφο.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ακριβώς. Προβλέπεται
και από τον Κανονισµό της Βουλής ότι δεν εισερχόµεθα εις την
εξέταση της ουσίας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Είµαι πολύ πιο ουσιαστικός από
τις οποιεσδήποτε εντυπώσεις…

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, στο σηµείο αυτό θα διεξαχθεί ονοµαστική ψηφοφορία.
Έχει καταρτισθεί ψηφοδέλτιο µε το όνοµα του συναδέλφου για
τον οποίο ζητείται η άρση της ασυλίας και στο οποίο έχει κατα-
γραφεί και η σχετική πρόταση της Επιτροπής Κοινοβουλευτικής
Δεοντολογίας. Ακούσατε και τη θέση του ιδίου του συναδέλφου
νωρίτερα.

Κάθε συνάδελφος θα σηµειώνει την ψήφο του δίπλα στο
όνοµα του συναδέλφου για τον οποίο ζητείται η άρση της ασυ-
λίας. Εκείνος που ψηφίζει υπέρ της άρσης της ασυλίας σηµειώνει
την προτίµησή του δίπλα στο όνοµα του Βουλευτή και στη στήλη
«ΝΑΙ», δηλαδή λέει «ΝΑΙ» στην αίτηση του εισαγγελέως που ζητεί
την άρση της ασυλίας. Εκείνος που ψηφίζει κατά της άρσης ασυ-
λίας σηµειώνει δίπλα στο όνοµα του Βουλευτή και στη στήλη αν-
τιστοίχως «ΟΧΙ». Εκείνος που ψηφίζει «ΠΑΡΩΝ» θα το σηµειώσει
στην αντίστοιχη στήλη του ψηφοδελτίου.

Στο ψηφοδέλτιο θα αναγράφει κάθε συνάδελφος το όνοµά του
και την εκλογική του περιφέρεια και θα το υπογράφει, διότι η ψη-
φοφορία είναι ονοµαστική.

Στη συνέχεια και µε την εκφώνηση του ονόµατός του από τους
επί του καταλόγου συναδέλφους θα παραδίδει το ψηφοδέλτιο
στους συναδέλφους κ. Μαρία Θεοχάρη από το ΠΑΣΟΚ και κ. Νι-
κόλαο Παναγιωτόπουλο από τη Νέα Δηµοκρατία, οι οποίοι θα το
µονογράφουν και θα ανακοινώνουν ότι ο Βουλευτής εψήφισε.

Μετά το τέλος της ψηφοφορίας θα γίνει η καταµέτρηση των
ψήφων από τους συνάδελφους που προανέφερα, όπως θα προ-
κύψουν από τα ψηφοδέλτια τα οποία θα καταχωριστούν µαζί µε
το πρωτόκολλο ψηφοφορίας στα Πρακτικά της σηµερινής συνε-
δρίασης. 

Συµφωνεί το Σώµα;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Συνεπώς το Σώµα συ-

νεφώνησε οµοφώνως.
Καλούνται τώρα επί του καταλόγου οι Βουλευτές κ. Νικόλαος

Ζωίδης από το ΠΑΣΟΚ και κ. Δηµήτριος Τσουµάνης από τη Νέα
Δηµοκρατία.

Παρακαλώ να αρχίσει η ανάγνωση του καταλόγου.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αν-

τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)
(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)

(ΜΕΤΑ ΚΑΙ ΤΗ ΔΕΥΤΕΡΗ ΑΝΑΓΝΩΣΗ ΤΟΥ ΚΑΤΑΛΟΓΟΥ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Υπάρχει συνάδελφος, ο

οποίος δεν άκουσε το όνοµά του; Κανείς. 
Κηρύσσεται περαιωµένη η ψηφοφορία και παρακαλώ τους κυ-

ρίους ψηφολέκτες να προβούν στην καταµέτρηση των ψήφων
και την εξαγωγή του αποτελέσµατος. 

(ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
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(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, έχω την τιµή να σας ανακοινώσω το αποτέλεσµα της διε-
ξαχθείσης ονοµαστικής ψηφοφορίας επί της αιτήσεως άρσεως
της ασυλίας του συναδέλφου Βουλευτή κ. Μαρκογιαννάκη.

Ψήφισαν συνολικά 141 Βουλευτές. 
Για το συνάδελφο κ. Χρήστο Μαρκογιαννάκη, 
υπέρ της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΝΑΙ» ψήφισαν 67 Βουλευ-

τές, 
κατά της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΟΧΙ» ψήφισαν 68 Βουλευ-

τές. 
Ψήφισαν «ΠΑΡΩΝ» 6 Βουλευτές. 
Συνεπώς η αίτηση της εισαγγελικής αρχής απορρίπτεται. 
(Το πρωτόκολλο και τα ψηφοδέλτια της διεξαχθείσης ονοµα-

στικής ψηφοφορίας καταχωρίζονται στα Πρακτικά και έχουν ως
εξής:

«Ονοµαστική ψηφοφορία επί αιτήσεως άρσης ασυλίας 

EΠIKPATEIAΣ
Ραγκούσης Ιωάννης -
Παναρίτη Ελένη (Έλενα) +
Μόσιαλος Ηλίας -
Τσόκλη Μαρία Γλυκερία (Μάγια) +
Γερουλάνος Παύλος +
Σιούφας Δηµήτριος +
Τσουµάνη-Σπέντζα Ευγενία -
Αυγερινοπούλου Διονυσία -
Αντώναρος Ευάγγελος -
Καζάκος Κωνσταντίνος -
Κοραντής Ιωάννης +
Μουλόπουλος Βασίλειος -

Α’ ΑΘΗΝΩΝ
Σκανδαλίδης Κωνσταντίνος -
Διαµαντοπούλου Άννα -
Παπουτσής Χρήστος -
Αλευράς Αθανάσιος (Νάσος) -
Τσούρας Αθανάσιος -
Κουβέλης Σπυρίδων -
Οικονόµου Παντελής -
Ζούνη Παναγιώτα (Πέµη) -
Μπακογιάννη Θεοδώρα (Ντόρα) +
Παυλόπουλος Προκόπιος +
Βόζεµπεργκ Ελισσάβετ (Ελίζα) -
Πιπιλή Φωτεινή +
Κουντουρά Έλενα +
Κανέλλη Γαρυφαλλιά (Λιάνα) -
Παφίλης Αθανάσιος -
Πλεύρης Αθανάσιος +
Τσίπρας Αλέξιος -

Β’ ΑΘΗΝΩΝ
Λοβέρδος Ανδρέας -
Χρυσοχοΐδης Μιχαήλ -
Κατσέλη Λουκία-Ταρσίτσα (Λούκα) -
Κακλαµάνης Απόστολος -
Δηµαράς Ιωάννης -
Αποστολάκη Ελένη-Μαρία (Μιλένα) +
Ανδρουλάκης Δηµήτριος (Μίµης) -
Ξενογιαννακοπούλου Μαρία-Ελίζα (Μαριλίζα) -
Ευθυµίου Πέτρος +
Παπανδρέου Βασιλική (Βάσω) -
Σακοράφα Σοφία -
Χυτήρης Τηλέµαχος -
Κουτρουµάνης Γεώργιος -
Νταλάρα Άννα +
Γείτονας Κωνσταντίνος -
Παπαϊωάννου Μιλτιάδης +
Βούρος Ιωάννης +
Χαραλαµπόπουλος Γεώργιος-Ερνέστος +

Πρωτόπαπας Χρήστος +
Μίχος Λάµπρος +
Σπηλιωτόπουλος Αριστόβουλος (Άρης) +
Χατζηδάκης Κωνσταντίνος (Κωστής) -
Μεϊµαράκης Ευάγγελος-Βασίλειος +
Μητσοτάκης Κυριάκος -
Γιακουµάτος Γεράσιµος +
Καµµένος Παναγιώτης (Πάνος) -
Παναγιωτόπουλος Παναγιώτης (Πάνος) -
Παπαθανασίου Γιάννης +
Πολύδωρας Βύρων -
Βαρβιτσιώτης Μιλτιάδης -
Ντινόπουλος Αργύρης -
Παπαρήγα Αλεξάνδρα -
Χαλβατζής Σπυρίδων +
Μαυρίκος Γεώργιος -
Παπακωνσταντίνου Νικόλαος -
Πρωτούλης Ιωάννης -
Καρατζαφέρης Γεώργιος +
Γεωργιάδης Σπυρίδων-Άδωνις -
Αϊβαλιώτης Κωνσταντίνος -
Κουβέλης Φώτιος-Φανούριος -
Παπαδηµούλης Δηµήτριος -
Ψαριανός Γρηγόριος +

ΝΟΜΟΣ ΑΙΤΩΛΙΑΣ ΚΑΙ ΑΚΑΡΝΑΝΙΑΣ
Μωραΐτης Αθανάσιος (Θάνος) -
Μακρυπίδης Ανδρέας +
Γιαννακά Σοφία -
Κουρουµπλής Παναγιώτης -
Σαλµάς Μάριος -
Σταµάτης Δηµήτριος -
Καραγκούνης Κωνσταντίνος +
Μωραΐτης Νικόλαος -

ΝΟΜΟΣ ΑΡΓΟΛΙΔΟΣ
Μανιάτης Ιωάννης -
Ανδριανός Ιωάννης +
Παπαδηµητρίου Ελισσάβετ (Έλσα) +

ΝΟΜΟΣ ΑΡΚΑΔΙΑΣ
Ρέππας Δηµήτριος -
Κωνσταντινόπουλος Οδυσσέας +
Λυκουρέντζος Ανδρέας +

ΝΟΜΟΣ ΑΡΤΗΣ
Τσιρώνης Δηµήτριος +
Στασινός Παύλος +
Παπασιώζος Κωνσταντίνος -

ΝΟΜΟΣ ΑΤΤΙΚΗΣ
Παπανδρέου Γιώργος -
Χριστοφιλοπούλου Παρασκευή (Εύη) -
Οικονόµου Βασίλειος +
Πάγκαλος Θεόδωρος -
Ασπραδάκης Παντελεήµων (Παντελής) +
Βρεττός Κωνσταντίνος (Ντίνος) -
Βλάχος Γεώργιος +
Μπούρας Αθανάσιος -
Καντερές Νικόλαος +
Γκιόκας Ιωάννης -
Βορίδης Μαυρουδής (Μάκης) -
Λεβέντης Αθανάσιος +

ΝΟΜΟΣ ΑΧΑΪΑΣ 
Σπηλιόπουλος Κωνσταντίνος -
Παπαδόπουλος Αθανάσιος +
Τριανταφυλλόπουλος Ανδρέας +
Κυριακοπούλου Μαρία +
Μπεκίρης Μιχαήλ +
Νικολόπουλος Νικόλαος -
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Καραθανασόπουλος Νικόλαος -
Τσούκαλης Νικόλαος -
Χρυσανθακόπουλος Αλέξανδρος +

ΝΟΜΟΣ ΒΟΙΩΤΙΑΣ 
Τόγιας Βασίλειος -
Τσόνογλου-Βυλλιώτη Βασιλική +
Αγάτσα Αριάδνη -
Γιαννάκης Μιχαήλ +

ΝΟΜΟΣ ΓΡΕΒΕΝΩΝ 
Χαντάβας Αθανάσιος -

ΝΟΜΟΣ ΔΡΑΜΑΣ 
Αηδόνης Χρήστος -
Κεφαλίδου Χαρούλα (Χαρά) -
Τζίµας Μαργαρίτης -

ΝΟΜΟΣ ΔΩΔΕΚΑΝΗΣΟΥ 
Κρεµαστινός Δηµήτριος +
Νικητιάδης Γεώργιος -
Ζωΐδης Νικόλαος +
Κασσάρας Γεώργιος +
Ιατρίδη Τσαµπίκα (Μίκα) -

ΝΟΜΟΣ ΕΒΡΟΥ
Ντόλιος Γεώργιος +
Ρενταρή-Τέντε Όλγα +
Τσιαούση Ελένη -
Δερµεντζόπουλος Αλέξανδρος -

ΝΟΜΟΣ ΕΥΒΟΙΑΣ 
Περλεπέ-Σηφουνάκη Αικατερίνη -
Κεδίκογλου Συµεών +
Μαρκόπουλος Κωνσταντίνος +
Κεδίκογλου Συµεών (Σίµος) +
Μαρίνος Γεώργιος -
Παπανδρέου-Παπαδάκη Ουρανία +

ΝΟΜΟΣ ΕΥΡΥΤΑΝΙΑΣ 
Καρανίκας Ηλίας -

ΝΟΜΟΣ ΖΑΚΥΝΘΟΥ 
Βαρβαρίγος Δηµήτριος +

ΝΟΜΟΣ ΗΛΕΙΑΣ 
Κατρίνης Μιχαήλ +
Κουτσούκος Γιάννης -
Αντωνακόπουλος Παναγιώτης +
Δηµητρουλόπουλος Παναγιώτης (Τάκης) +
Κοντογιάννης Γεώργιος -
Τζαβάρας Κωνσταντίνος +

ΝΟΜΟΣ ΗΜΑΘΙΑΣ 
Σιδηρόπουλος Αναστάσιος +
Γικόνογλου Αθανάσιος +
Τόλκας Άγγελος +
Χαλκίδης Μιχαήλ

ΝΟΜΟΣ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ 
Κεγκέρογλου Βασίλειος -
Παρασύρης Φραγκίσκος -
Στρατάκης Εµµανουήλ +
Σκραφνάκη Μαρία +
Μιχελογιαννάκης Ιωάννης +
Αυγενάκης Ελευθέριος -
Κεφαλογιάννης Εµµανουήλ -
Κριτσωτάκης Μιχαήλ -

ΝΟΜΟΣ ΘΕΣΠΡΩΤΙΑΣ
Κατσούρας Χρήστος +

Α’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ
Βενιζέλος Ευάγγελος -
Καστανίδης Χαράλαµπος -
Αράπογλου Χρυσή -
Μαγκριώτης Ιωάννης -
Καϊλή Ευδοξία-Εύα -
Βούγιας Σπυρίδων +
Τεκτονίδου Κυριακή +
Καραµανλής Κωνσταντίνος -
Γκιουλέκας Κωνσταντίνος -
Καλαφάτης Σταύρος -
Ιωαννίδης Ιωάννης +
Ράπτη Ελένη -
Ζιώγας Ιωάννης -
Καλαντίδου Σοφία -
Κολοκοτρώνης Άγγελος +
Κουράκης Αναστάσιος (Τάσος) -

Β’ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗΣ
Γερανίδης Βασίλειος +
Αρβανιτίδης Γεώργιος -
Καράογλου Θεόδωρος -
Αναστασιάδης Σάββας -
Ιγνατιάδης Θεόδωρος -
Βελόπουλος Κυριάκος -
Αµµανατίδου-Πασχαλίδου Ευαγγελία (Λίτσα) +

NOMOΣ ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ
Παντούλας Μιχαήλ +
Αργύρης Ευάγγελος +
Οικονόµου Αθανάσιος -
Τασούλας Κωνσταντίνος +
Καλογιάννης Σταύρος +

ΝΟΜΟΣ ΚΑΒΑΛΑΣ 
Τιµοσίδης Μιχαήλ -
Παπουτσής Δηµήτριος +
Εµινίδης Σάββας +
Παναγιωτόπουλος Νικόλαος +

ΝΟΜΟΣ ΚΑΡΔΙΤΣΗΣ
Ρόβλιας Κωνσταντίνος -
Σαλαγιάννης Νικόλαος +
Θεοχάρη Μαρία +
Τσιάρας Κωνσταντίνος -
Ταλιαδούρος Σπυρίδων +

ΝΟΜΟΣ ΚΑΣΤΟΡΙΑΣ
Πετσάλνικος Φίλιππος +
Τζηκαλάγιας Ζήσης +

ΝΟΜΟΣ ΚΕΡΚΥΡΑΣ
Γκερέκου Αγγελική (Άντζελα) -
Δένδιας Νικόλαος-Γεώργιος -
Χαραλάµπους Χαράλαµπος -

ΝΟΜΟΣ ΚΕΦΑΛΛΗΝΙΑΣ
Μοσχόπουλος Σπυρίδωνας +

ΝΟΜΟΣ ΚΙΛΚΙΣ
Παραστατίδης Θεόδωρος +
Φραγγίδης Γεώργιος +
Κιλτίδης Κωνσταντίνος +

ΝΟΜΟΣ ΚΟΖΑΝΗΣ
Κουκουλόπουλος Παρασκευάς -
Αθανασιάδης Αλέξανδρος +
Βλατής Ιωάννης +
Κασαπίδης Γεώργιος -
Παπαδόπουλος Μιχάλης -
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ΝΟΜΟΣ ΚΟΡΙΝΘΙΑΣ
Μπεγλίτης Παναγιώτης -
Φαρµάκη Αικατερίνη +
Μανωλάκης Άγγελος +
Κόλλιας Κωνσταντίνος +

ΝΟΜΟΣ ΚΥΚΛΑΔΩΝ
Ρήγας Παναγιώτης +
Παπαµανώλης Γεώργιος +
Βρούτσης Ιωάννης -

ΝΟΜΟΣ ΛΑΚΩΝΙΑΣ
Γρηγοράκος Λεωνίδας +
Δαβάκης Αθανάσιος +
Αποστολάκος Γρηγόριος +

ΝΟΜΟΣ ΛΑΡΙΣΗΣ
Έξαρχος Βασίλειος +
Σαχινίδης Φίλιππος -
Αλεξανδρίδου Βασιλική +
Χαρακόπουλος Μάξιµος -
Ζώης Χρήστος -
Σκυλλάκος Αντώνιος -
Ροντούλης Αστέριος +
Διώτη Ηρώ -

ΝΟΜΟΣ ΛΑΣΙΘΙΟΥ
Καρχιµάκης Μιχαήλ -
Πλακιωτάκης Ιωάννης -

ΝΟΜΟΣ ΛΕΣΒΟΥ
Σηφουνάκης Νικόλαος -
Γαληνός Σπυρίδων +
Σκοπελίτης Σταύρος -

ΝΟΜΟΣ ΛΕΥΚΑΔΟΣ
Μαργέλης Σπυροπάνος +

ΝΟΜΟΣ ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ
Καρτάλης Κων/νος -
Ζήση Ροδούλα -
Νάκος Αθανάσιος -
Νάνος Απόστολος -
Μαρκάκης Παύλος +

ΝΟΜΟΣ ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ 
Κουσελάς Δηµήτριος +
Γιαννακοπούλου Κωνσταντίνα (Νάντια) +
Βουδούρης Οδυσσέας +
Σαµαράς Αντώνιος -
Λαµπρόπουλος Ιωάννης -

ΝΟΜΟΣ ΞΑΝΘΗΣ 
Μάντατζη Τσετίν -
Ξυνίδης Σωκράτης -
Κοντός Αλέξανδρος -

Α’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ 
Καρύδης Δηµήτριος +
Μπεντενιώτης Εµµανουήλ -
Μελάς Παναγιώτης +
Μανωλάκου Διαµάντω -
Αποστολάτος Βαΐτσης +
Δρίτσας Θεόδωρος +

Β’ ΠΕΙΡΑΙΩΣ
Νιώτης Γρηγόριος +
Λιντζέρης Δηµήτριος +
Διαµαντίδης Ιωάννης +
Τραγάκης Ιωάννης +
Νεράντζης Αναστάσιος +

Νικολαΐδου Βαρβάρα (Βέρα) +
Ανατολάκης Γεώργιος +
Λαφαζάνης Παναγιώτης -

ΝΟΜΟΣ ΠΕΛΛΗΣ
Τζάκρη Θεοδώρα +
Θεοδωρίδης Ηλίας +
Γιουµατζίδης Βασίλειος +
Καρασµάνης Γεώργιος -

ΝΟΜΟΣ ΠΙΕΡΙΑΣ
Αµοιρίδης Ιωάννης -
Παπαγεωργίου Αθανάσιος +
Μίχου Μαρία -
Κουκοδήµος Κωνσταντίνος +

ΝΟΜΟΣ ΠΡΕΒΕΖΗΣ
Παπαχρήστος Ευάγγελος +
Τσουµάνης Δηµήτριος +

ΝΟΜΟΣ ΡΕΘΥΜΝΗΣ
Όθωνας Εµµανουήλ -
Κεφαλογιάννη Όλγα -

ΝΟΜΟΣ ΡΟΔΟΠΗΣ
Χατζή Οσµάν Αχµέτ -
Πεταλωτής Γεώργιος +
Στυλιανίδης Ευριπίδης -

ΝΟΜΟΣ ΣΑΜΟΥ
Βαρδίκος Πυθαγόρας +

ΝΟΜΟΣ ΣΕΡΡΩΝ
Μπόλαρης Μάρκος -
Κουτµερίδης Ευστάθιος -
Τζελέπης Μιχαήλ +
Λεονταρίδης Θεόφιλος -
Καριπίδης Αναστάσιος -
Κόλλια-Τσαρουχά Μαρία +
Πολατίδης Ηλίας +

ΝΟΜΟΣ ΤΡΙΚΑΛΩΝ
Χάιδος Χρήστος +
Μαγκούφης Χρήστος +
Μερεντίτη Αθανασία (Σούλα) -
Λέγκας Νικόλαος -
Χατζηγάκης Σωτήριος +

ΝΟΜΟΣ ΦΘΙΩΤΙΔΟΣ
Τσώνης Νικόλαος -
Αντωνίου Αντωνία (Τόνια) +
Μπατζελή Αικατερίνη -
Σταϊκούρας Χρήστος -
Γιαννόπουλος Αθανάσιος +

ΝΟΜΟΣ ΦΛΩΡΙΝΗΣ
Λιάνης Γεώργιος -
Κωνσταντινίδης Ευστάθιος +

ΝΟΜΟΣ ΦΩΚΙΔΟΣ
Παπαθανάση Αφροδίτη -

ΝΟΜΟΣ ΧΑΛΚΙΔΙΚΗΣ
Δριβελέγκας Ιωάννης -
Λαφαζάνης Αργύριος -
Βαγιωνάς Γεώργιος +

ΝΟΜΟΣ ΧΑΝΙΩΝ
Δαµιανάκης Ευτύχιος -
Βαλυράκης Ιωσήφ +
Κουρουπάκη Ευαγγελία +

1828 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Μαρκογιαννάκης Χρήστος -

ΝΟΜΟΣ ΧΙΟΥ
Τσουρή Ελπίδα +
Μουσουρούλης Κωνσταντίνος +

ΣΥΝΟΛΟ ΨΗΦΙΣΑΝΤΩΝ: 141

O ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ»
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Παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την
υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών της σηµερινής συνε-
δρίασης. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το Σώµα παρέσχε τη ζη-

τηθείσα εξουσιοδότηση.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 20.36’ λύεται η συνε-

δρίαση για την Πέµπτη 24 Νοεµβρίου 2011 και ώρα 9.30’, µε αν-
τικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο,
συζήτηση επίκαιρων ερωτήσεων και β) αναφορά στη διεθνή
ηµέρα για την εξάλειψη της βίας κατά των γυναικών.

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                                                 ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ       


